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Vážení spoluobčané, milí přátelé, 

když jsme se minulý prosinec ohlíželi za rokem 2019, 
dělali nové plány a dávali si předsevzetí do roku 2020, 
každý z nás měl jiné představy o tom, co ho v novém 
roce čeká. Nikdo z nás netušil, co nám ten nový rok 
přinese. Spoléhali jsme se na náš obvyklý každodenní 
život a také na kulturní a společenský život v obci. 

Loni touto dobou jsme si nedokázali představit, že by 
tomu mohlo být jinak. O to více to pro nás všechny 
bylo šokující, když i do naší vlasti, a později i do naší 
obce, dorazila koronavirová pandemie. Zasáhla 
všechny oblasti našeho života – soukromé, rodinné, 
pracovní, společenské i kulturní. Dříve by nás 
nenapadlo, že by se vlivem viru rušily nejrůznější akce 
jako divadelní představení, koncerty, poutě, hody, 
sportovní akce, ale také oslavy narozenin, mše a v 
omezené podobě i pohřby. Zavíraly se obchody i 
restaurace, byl omezen volný pohyb obyvatel a mnozí 
z nás se tak nemohli setkávat se svými nejbližšími, 
přáteli nebo rodinou. Bylo tomu tak na jaře a na 
podzim, bohužel tomu bude i o těchto nejkrásnějších 
svátcích v roce – o Vánocích.  

Z toho důvodu budeme bohužel muset do seznamu 
zrušených akcí zařadit i letošní Živý betlém. Akci, 
která si za poslední roky našla své příznivce nejen u 
nás, ale i v širokém okolí. Vždyť setkání v předvečer 
Štědrého dne, kde jsme mohli zhlédnout představení o 
narození Ježíše Krista, znovu obdivovat zručnost pana 
Antonína Špačka, který dřevěný betlém vyrobil, 
pobavit se se svými přáteli a spoluobčany při dobrém 
svařeném víně, punči nebo čaji a popřát si krásné a 
spokojené svátky, už patří k podmanivé atmosféře 
Vánoc naší obce.  

Přesto i v této nelehké situaci máme opět na návsi 
krásný vánoční strom a hasiči pod vedením autora 
nainstalovali dřevěné svědky božího zázraku (letos 
doplněné mimo jiné o největší postavu dvouhrbého 
velblouda). Každý z nás, i když individuálně, tak může 
navštívit jezeřanský betlém a připomenout si význam 
Vánoc. Pro ty z Vás, kteří se k betlému vydáte ve 
středu 23. prosince od 16 do 18 hodin, budeme mít 
připravené betlémské světlo, které si můžete odnést 
do svých domovů. 

Přestože nemůžeme za současné situace očekávat 
nějaké zlepšení a oslabení jednotlivých omezení, 
dovolte mi, abych Vám popřál krásné a klidné prožití 
posledních dní letošního roku. Prožijte vánoční svátky 
v kruhu těch, které máte rádi, v kruhu vašich 
nejbližších. Nezapomeňte i na ty, kteří jsou 
osamoceni, popřípadě ty, kteří se ocitli v těžké životní 
situaci. I jim darujte svou lásku a lidské porozumění. 
Krásné prožití vánočních svátků a do nového roku 
pevné zdraví, hodně štěstí a spokojenosti. 

                                                   Ing. Petr Slavík, starosta
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Ze zasedání ZO J-M č. 05/2020 
konaného dne 9. 12. 2020  

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen 
„ZO“) v 18:00 hod. Přivítal členy ZO a přítomné 
spoluobčany. Konstatoval, že zasedání bylo řádně 
svoláno a vyhlášeno, v souladu s § 92 a § 93 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů (dále jen „zákon o obcích“). 
Informace o místě, době a navrženém programu 
zasedání ZO byla zveřejněna na úřední desce obecního 
úřadu od 1. 12. 2020, současně způsobem umožňující 
dálkový přístup (na „elektronické úřední desce“) a 
způsobem v místě obvyklým, hlášením v místním 
rozhlase a vývěskách obce. Členové ZO byli svoláni 
elektronickou poštou.  
Starosta dále konstatoval přítomnost nadpoloviční 
většiny členů ZO a podle § 92 odst. 3 zákona o obcích je 
zasedání ZO usnášeníschopné. Je přítomno 7 členů ZO, 
omluveni jsou MaH ze zdravotních důvodů a RP z 
časových důvodů (dorazí později).   

Použité iniciály členů ZO: 
Lukáš Badin (LB), Ing. Ondřej Čáp (OČ), Mgr. Petr Eckl 
(PE), Mgr. Svatava Hájková (SH), Milan Hamala (MH), 
Ing. Martin Hladůvka (MaH), Radek Podhrázký (RP), Ing. 
Petr Slavík (starosta), Ing. David Tesař (DT).  

Ad. 01: Zahájení (pořad jednání, určení zapisovatele a 
ověřovatelů, námitky proti zápisu) 
Starosta seznámil ZO s pořadem jednání a uvedl, že bod 
05. a) je chybně uveden a správně patří …   
a) prodej pozemku p.č. 845/19 a p.č. 911/87 (odděleného 
od pozemku p.č. 911/70) v k.ú. Maršovice. 
ZO opravený pořad jednání schválilo. 

Usnesení č. 01/05/2020 
ZO J-M schvaluje následující pořad jednání Zasedání 
Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2020 
01. Zahájení (pořad jednání, určení zapisovatele a 
ověřovatelů, námitky proti zápisu) 
02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 
03. Zpráva o činnosti  
04. Žádosti občanů a organizací  
a) Vlastislav Dočekal - Žádost o úpravu dopravní situace 
Pérka, 
b) STUDIO97A s.r.o. – Žádost o vydání stanoviska k 
projektové dokumentaci (ke stavbě Základní technická 
vybavenost (ZTV) obytného souboru 10 RD v obci 
Jezeřany) 
05. Nakládání s majetkem  
a) prodej pozemku p.č. 845/19 a p.č. 911/87 (odděleného 
od pozemku p.č. 911/70) v k.ú. Maršovice,  
b) prodej pozemku p.č. 949/5 v k.ú. Maršovice (záměr 
ze dne 15. 5. 2020), 
c) lesní hospodářství 
06. Základní škola a Mateřská škola, Jezeřany-Maršovice, 

okres Znojmo, příspěvková organizace 
a) Výroční zpráva školy za školní rok 2019 - 2020, 
b) Žádost o posílení rozpočtu v roce 2020, 
c) Návrh rozpočtu na rok 2021 a střednědobého výhledu 
rozpočtu na období 2022-2023 
07. Odpadové hospodářství 
a) Pravidla č. 1/2020 k Motivačnímu a evidenčnímu 
systému pro odpadové hospodářství (dále jen „MESOH“), 
b) Obecně závazná vyhláška obce č. 2/2020, o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů, 
c) Sběr a svoz komunálního odpadu v roce 2021 
08. Rozpočet obce na rok 2021 
09. Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 2022 - 
2023 
10. Rozpočtové opatření č. 7/2020, č. 8/2020 a č. 9/2020  
11. Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2020 
12. Diskuse 
13. Ukončení 

Zápis a výpis usnesení z minulého zasedání ZO byly 
zveřejněny na internetových stránkách obce od 28. 9. 
2020. Členové ZO neměli vůči zápisu žádné námitky. 
Starosta jako zapisovatele určil OČ a jako ověřovatele 
navrhl LB a SH. ZO ověřovatele schválilo. 

Usnesení č. 02/05/2020 
ZO J-M schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání 
Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 05/2020 
Lukáše Badina a Mgr. Svatavu Hájkovou.  

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 
Starosta přednesl zprávu o plnění usnesení z minulého 
zasedání zastupitelstva obce, kdy uvedl: 

Výhrada zpětné koupě 
Na základě skutečnosti, že uplatnění výhrady zpětné 
koupě bez předpokládané součinnosti kupujícího a 
docílení výmazu zatížení, je podání žaloby na soud, což 
bude znamenat další časové a finanční zatížení obce, 
přijalo ZO usnesení č. 03/04/2020, kterým uložilo 
starostovi projednat s kupujícím možnost prodloužení 
termínu lhůty před uplatněním výhrady zpětné koupě. 
Proto starosta zaslal kupujícímu dne 22. 9. 2020 žádost o 
vyjádření s tím, že záměrem obce je docílení 
oboustranné dohody ve smyslu naplnění účelu kupní 
smlouvy. Kupující byl požádán o písemné vyjádření, jaký 
je jeho budoucí záměr s pozemkem, k jakému účelu má 
být skutečně využit, popř. předložení relevantní 
dokumentace ke stavbě, pokud byla zahájena a dále jeho 
návrh řešení. Kupující se písemně vyjádřil dopisem, ze 
dne 13. 10. 2020, ve kterém uvedl, že pozemek vyčistil od 
autovraků a že vítá zájem obce na smírném řešení. 
Uvedl, že jeho záměrem je v horizontu cca 2 let na 
pozemku vybudovat stavbu pro provoz autoservisu a 
souvisejících služeb pro motorová vozidla. Rád by s obcí 
sjednal dodatek ohledně prodloužení termínu a požádal 

ZASTUPITELSTVO OBCE
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o předložení návrhu dodatku k připomínkám. Starosta 
požádal o vypracování návrhu advokátní kancelář Solvia. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

Podání žádosti o dotaci (protipovodňová opatření) 
Starosta kontaktoval společnost ENVIPARTNER, s.r.o. 
ohledně možnosti možné spolupráce a s dotazem 
týkajícího se podmínek pro úspěšné získání dotace, s 
ohledem na skutečnost, že v minulosti neschválené 
dotace jsme nebyli schopni doložit aktuální fotografie 
dokumentující záplavy v intravilánu obce. Tato 
skutečnost je pro úspěšnost žádosti podmiňující a 
bohužel se nepodařilo takou fotodokumentaci opatřit. 
Dále starosta zvažoval další skutečnosti (náklady na 
administraci žádosti, další opatření nad rámec potřeby – 
elektronický povodňový plán) a rozhodl dále ve věci 
nejednat. ZO vzalo věc na vědomí. 

Technická poznámka: 
V 18:10 hod. se dostavil RP, počet přítomných členů ZO 
je 8. 

Lokalita Na loukách (prodloužení vodovodního řadu) 
Starosta kontaktoval vedoucího technického útvaru 
provozovatele vodovodu (VAS, a.s.), který se seznámil se 
situací a uvedl, že řešení je možné a je potřeba nechat 
vypracovat projektovou dokumentaci a opatřit patřičná 
povolení. Nabídková cena činí 39 000 Kč bez DPH. Je 
navrhováno nabídku přijmout. O zatrubnění části 
Jezeřanské strouhy starosta ještě nejednal. ZO 
vypracování projektové dokumentace schválilo. 

Usnesení č. 03/05/2020  
ZO J-M schvaluje vypracování projektové dokumentace 
a zajištění inženýrské činnosti Prodloužení vodovodního 
řadu v lokalitě Na loukách, společností VODÁRENSKÁ 
AKCIOVÁ SPOLEČNOST, a.s. za nabídkovou cenu 39 000 
Kč bez DPH. 

Poskytnutí daru 
Darovací smlouva byla podepsána dne 24. 9. 2020 a 
následně byl dar pro Oblastní charitu Znojmo 
realizován. 
Starosta byl osloven společností KOMPAKT spol. s r.o. 
zastupující Centrum sociálních služeb Znojmo, 
příspěvková organizace, ohledně poskytnutí finančního 
příspěvku na pořízení sociálního automobilu při 
poskytování podpory a péče uživatelům pečovatelské 
služby ve znojemském a moravskokrumlovském regionu. 
S ohledem na okolnosti žádosti (její naléhavost a trvající 
nouzový stav) starosta dne 29. 10. 2020 Smlouvu na 
příspěvek na sociální vůz na částku 3 000 Kč, která byla 
následně poskytnuta. ZO poskytnutí daru schválilo. 

Usnesení č. 04/05/2020  
ZO J-M schvaluje poskytnutí daru ve výši 3 000 Kč pro 
společnost KOMPAKT spol. s r.o. zastupující Centrum 
sociálních služeb Znojmo, příspěvková organizace, 
pořízení sociálního automobilu při poskytování podpory 
a péče uživatelům pečovatelské služby ve znojemském a 
moravskokrumlovském regionu. 

Rekonstrukce víceúčelové budovy, dotace z rozpočtu 
JMK

Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK byla 
starostou podepsaná dne 21. 9. 2020, ze strany zástupce 
JMK dne 14. 10. 2020 a následně byla dne 19. 10. 2020 
zaslána na účet obce. Co se týká vlastní akce 
Rekonstrukce víceúčelové budovy, tak ta byla 
realizována zhotovitelem Tomášem Svobodou, ve dnech 
19. 8. až 25. 9. 2020, za celkovou cenu 503 802 Kč. 
Původní cena, dle uzavřené Smlouvy o dílo ze dne 17. 8. 
2020, činila 486 619 Kč a byla navýšena Dodatkem č. 1 ze 
dne 21. 9. 2020 o 17 183 Kč, týkající se rozšíření rozsahu 
provedených prací a dodávek (úprava vstupu na půdu a 
výměna rozvodných skříní elektřiny a plynu. Po 
dokončení díla byl dodavatelem Ludvíkem Litoborským 
vyhotoven nápis MÍSTNÍ KNIHOVNA za cenu 4 598 Kč. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

Obnova soustavy veřejného osvětlení 
Akce Obnova soustavy veřejného osvětlení Jezeřany-
Maršovice byla dodavatelem společností A. & C. ELFIS, 
s.r.o. realizována průběžně ve dne 7. 10. až 30. 10. 2020. 
Koncem listopadu proběhlo měření a bude vyhotoven 
Protokol o ověření osvětlenosti pozemních komunikací. 
Fakturace za realizaci doposud vystavena nebyla, ale 
bude tak učiněno v následujících dnech a proplacena 
musí být do konce letošního roku. Následně bude 
potřeba zaslat závěrečnou zprávu o řešení akce v rámci 
Podmínek čerpání investiční dotace v Programu EFEKT 
2020 z Ministerstva průmyslu a obchodu, kterou jsme 
obdrželi při přidělení dotace. Termín pro odeslání je do 
30 dnů od termínu ukončení projektu dle skutečnosti 
(viz předávací protokol), ale v letošním roce, vzhledem k 
tomu, že dotace nám byla zaslána letos. Závěrečná 
zpráva bude vyhotovena ve spolupráci s RPA 
(zpracovatelem dotace). ZO vzalo věc na vědomí. 

Pořízení traktoru 
Dodání traktoru dodavatelem Jan Holý se uskutečnilo 
dne 20. 11. 2020 a následně byla uhrazena kupní cena ve 
výši 966 790 Kč. Starosta prostřednictvím společnosti EZ 
Invest realizoval pojištění odpovědnosti z provozu 
vozidla (povinné ručení) a vozidlo nechal zapsat do 
registru silničních vozidel. Byly vyhotoveny potřebné 
dokumenty a splněny náležitosti a dne 25. 11. 2020 byla 
na SZIF podána žádost o platbu (vyplacení dotace ve 
výši 50 %). Dne 3. 12. 2020 byla žádost SZIF 
zaregistrována a nelze jí vzít zpět. O termínu zahájení 
kontroly bude obec dále informována. ZO vzalo věc na 
vědomí. 

Oplocení Pérka 
Byl proveden průzkum trhu ohledně vybudování 
oplocení Pérka a ZO je předkládána nabídla od DASPLOT 
Daniel Sako. S ohledem na probíhající výstavbu RD a 
možnosti termínu realizace, nebude možno tuto akci 
realizovat ještě v letošním roce a bude potřeba vyčlenit 
prostředky pro příští rok a zvážit způsob a typ oplocení. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

Ad 03. Zpráva o činnosti 
Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO s 
problematikou za přechozí období:
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Nadstandard dopravní obslužnosti IDS JMK na rok 
2021 
Obec přispívá na nadstandard dopravní obslužnosti IDS 
JMK, za vedení vybraných spojů linky 446 v trase 
Jezeřany-Maršovice – Loděnice a zpět. Společnost 
KORDIS JMK, a.s., jako koordinátor IDS, vyčíslila výši 
tohoto nadstandardu pro rok 2021 na 19 217 Kč (v roce 
2020 to bylo 24 718 Kč). Tato částka byla po upozornění 
obce stanovena ze skutečných nákladů v předchozím 
období s odečtením období, kdy byla realizována 
protikoronavirová opatření a žáci nedojížděli do školy. 
Uvedený nadstandard zajišťuje zejména dopravu žáků 
navštěvujících ZŠ v Loděnicích. Každý rok na základě 
Smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK ze dne 
25. 9. 2006 a dalších dodatků přispívá obec částkou 50 Kč 
na jednoho obyvatele a rok, pro rok 2021 činí příspěvek 
obce 39 700 Kč. ZO nadstandard schválilo. 

Usnesení č. 05/05/2020  
Zastupitelstvo obce Jezeřany-Maršovice schvaluje 
financování systému IDS JMK mezi Obcí Jezeřany-
Maršovice a Jihomoravským krajem za účelem zajištění 
nadstandardu dopravní obslužnosti IDS JMK na lince 446 
(Moravský Krumlov – Loděnice) pro rok 2021 ve výši 19 
217 Kč. 

Cisternová automobilová stříkačka CAS K 25-L 101 
Před rokem ZO schválilo Usnesení č. 06/06/2019 ze dne 
11. 12. 2019 bezúplatný převod a smlouvu o 
bezúplatném převodu majetku – cisternového 
automobilu CAS 25 Š706 RTHP, rok výroby 1981, od Obce 
Chvalčov. Vozidlo mělo sloužit zejména jako zásoba 
vody v případě potřeby a požárů. V současné době bylo 
obci nabídnuto novější vozidlo – CAS K 25-L 101, rok 
výroby 1988, navíc vybavené novou nástavbou a dalším 
vybavením. Vozidlo je v současné době v majetku Města 
Dubňany, které je nabízí obci za částku 100 000 Kč. ZO je 
předkládán návrh kupní smlouvy. Využití tohoto vozidla 
dojde ke zkvalitnění požární ochrany obce a našich 
obyvatel. Staré vozidlo bude nabídnuto jiné obci či 
prodáno případnému zájemci. ZO koupi schválilo. 

Usnesení č. 06/05/2020  
ZO J-M schvaluje Kupní smlouvu, jejímž předmětem je 
hasičský automobil Karosa CAS K 25-L 101 za kupní 
cenu 100 000 Kč, mezi Městem Dubňany jako 
prodávajícím a Obcí Jezeřany-Maršovice jako kupujícím. 

DSO Moravskokrumlovsko, členský příspěvek, 
křovinořez, kompostéry 
DSO Moravskokrumlovsko, které sdružuje 20 obcí 
našeho mikroregionu a kterým je členem je naše obec 
navrhuje od roku 2021 navýšení členského příspěvku ze 
současných 30 Kč na 40 Kč za obyvatele obce. Příspěvek 
slouží na zajištění činnosti a provozu sdružení a práci na 
projektech celoregionálního významu. DSO MK pořizuje 
pravidelně pro členské obce různý drobný majetek, který 
následně převádí bezúplatně do majetku jednotlivých 
obcí. V letošním roce se z finančního příspěvku Nadace 
ČEZ pořízen křovinořez Husqvarna 545R, spolu s 
nylonovým lankem (240 m), zapalovací svíčkou a 

ochranným štítem, celkem za 19 062 Kč, bez spoluúčasti 
obce. Schválením a podpisem smlouvy bude převeden      
z majetku DSO do majetku obce. Další  aktivitou DSO 
MK v letošním roce bylo podání žádosti o poskytnutí 
dotace v projektu „Předcházení vzniku textilních a 
biologicky rozložitelných odpadů v dobrovolném svazku 
obcí Moravskokrumlovsko“, do kterého se zapojila i naše 
obec, kdy na základě zájmu občanů jsme požádali o 
dotaci na pořízení celkem 125 ks kompostérů. Žádost o 
dotaci byla kladně vyřízena, takž v příštím roce bychom 
mohli kompostéry předat občanům (předpokládáme v 
období červen až srpen 2021. V případě kompostérů se 
jejich cena bude pohybovat kolem 500 000 Kč a zde již 
bude nutná spoluúčast obce ve výši cca 75 000 Kč. 
Konečnou výši spoluúčasti by ZO schválilo po realizaci 
výběrového řízení a do rozpočtu obce zahrnulo 
rozpočtovým opatřením v průběhu první poloviny roku 
2021. ZO se zvýšení členského příspěvku souhlasilo a 
bezúplatný převod schválilo. 

Usnesení č. 07/05/2020  
ZO J-M souhlasí s navýšením členského příspěvku obce v 
DSO Moravskokrumlovsko, od roku 2021 na částku 40 Kč 
na obyvatele obce. 

Usnesení č. 08/05/2020  
ZO J-M schvaluje bezúplatný převod a Smlouvu o 
bezúplatném převodu majetku, kterou se převádí 
majetek křovinořez Husqvarna 545RX a příslušenství, v 
celkové ceně 19 062 Kč, z majetku DSO MK do majetku 
Obce Jezeřany-Maršovice. 

Horní loučky, Smlouva o poskytnutí f inančního 
příspěvku 
ZO ve věci výstavby inženýrských sítí a výstavby RD dle 
Územní studie Horní loučky přijalo Usnesení č. 
05/03/2020 a č. 06/03/2020 na základě kterých starosta 
nechal posoudit a připravit smlouvu o poskytnutí 
finančního příspěvku na vypracování projektové 
dokumentace. ZO je předkládán návrh smlouvy o 
poskytnutí příspěvku na projektovou dokumentaci. 
Starosta dále nechal posoudit další postup ve věci, podle 
kterého bude projednána a vypracována smlouva týkající 
se výstavby inženýrských sítí a převodu veřejných 
pozemků do vlastnictví obce. 
Před hlasováním byla dána možnost ZO a přítomným 
občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 
sděleno nebylo, členy ZO nebyly podány žádné návrhy a 
ZO smlouvu schválilo. 

Usnesení č. 09/05/2020  
ZO J-M schvaluje Smlouvu o poskytnutí finančního 
příspěvku, jejímž předmětem je poskytnutí finančního 
příspěvku obce ve výši 20 % skutečně vynaložených 
nákladů na vypracování projektové dokumentace 
inženýrských sítí projektová dokumentace, včetně 
inženýrské činnosti pro akci „Obytný soubor Horní 
Loučky, Jezeřany-Maršovice“, mezi Obcí Jezeřany-
Maršovice a spolkem SPOLEČENSTVÍ VLASTNÍKŮ 
POZEMKŮ HORNÍ LOUČKY, Z.S.
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Projekt „Dokončení povrchu místní komunikace v 
lokalitě Za kostelem“ 
Podle Strategického plánu rozvoje obce aktualizovaného 
na období 2019 až 2020 je jednou z priorit rozvoje 
infrastruktury v obci je akce „Dokončení povrchu místní 
komunikace v lokalitě Za kostelem“. Základním 
předpokladem úspěšné realizace této akce je její 
příprava, zejména realizovat výběrové řízení na 
dodavatele stavby a zajištění technického dozoru stavby.  
V minulosti byly realizovány dvě stavby (IS Za kostelem 
I. a II. etapa) s tím, že v obou případech nebyla 
dokončena místní komunikace v celé obytné zóně. I. 
etapa byla realizována již více jak 10 lety, projekt jejího 
dokončení byl upraven v roce 2015 změnou stavby před 
dokončením, II. etapa (rovněž nedokončená) byla 
realizován v roce 2017. S ohledem na skutečnost, že 
rozpočtové náklady stavby byly připraveny již před více 
jak pěti roky a bylo by vhodné stanovit jednotný postup, 
oslovil starosta Ing. Martina Smělého z VUT Brno, 
fakulta stavební a byla realizována objednávka 
aktualizaci položkového rozpočtu stavby, resp. výkazu 
výměr, aby bylo možné realizovat výběrové řízení na 
dodavatele a uvedenou stavbu dokončit. Na základě 
aktualizovaného rozpočtu bude možno vyhlásit 
výběrové řízení na dodavatele stavby. Rovněž bude 
potřeba, před dokončením místní komunikace, 
realizovat opravu splaškové kanalizace v této lokalitě, 
když její závada byla zjištěna v roce 2015 při kamerových 
zkouškách, které byly provedeny po ukončení výstavby 
splaškové kanalizace v obci. ZO projekt schválilo. 

Usnesení č. 10/05/2020 
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Dokončení povrchu 
místní komunikace v lokalitě Za kostelem“, jehož 
předmětem je dokončení stavby zpevněných ploch v 
lokalitě Za kostelem, místní komunikace, napojení 
komunikace v obytné zóně na stávající komunikaci před 
sportovním areálem a parkoviště, v předpokládané výši 
cca 4 500 000 Kč. 

Projekt „Oprava splaškové kanalizace v lokalitě Za 
kostelem“ 
Na základě dohody ohledně předání stavby splaškové 
kanalizace v lokalitě Za kostelem do hospodaření ZSO 
Vodovody a kanalizace Znojemsko bylo dne 30. 11. 2017 
provedeno čištění stoky splaškové kanalizace v lokalitě 
Za kostelem a provedeny kamerové zkoušky za účelem 
zjištění technického stavu uvedených stok. Při tom byly 
zjištěny závady uvedené v předložené tabulce. Z 
uváděných závad je třeba opravit ty nejzávažnější, kdy se 
jedná o protispády šachet. K odstranění bude třeba 
vykopat šachty a část trub (2-3 m, dle potřeby) na obě 
strany. Následně budou znovu osazena šachtová dna o 
provedeno dopojení do stávajícího nivelety kanalizace. 
Opravy je nutno provádět v souladu se standardy 
provozovatele. ZO projekt schválilo. 

Usnesení č. 11/05/2020 
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Oprava splaškové 
kanalizace v lokalitě Za kostelem“, jehož předmětem je 
oprava splaškové kanalizace na základě provedených 

kamerových zkoušek ze dne 30. 11. 2017, v 
předpokládané výši cca 200 000 Kč. 

Projekt „Obratiště - místní komunikace“ 
V roce 2013 byla na základě projektové dokumentace 
„Obratiště pro osobní auta“ vypracované Ing. Vojtěchem 
Kocábem“, realizována I. etapa, vybudování vlastního 
obratiště. Stavbu realizovalo Sdružení MIKO z Neslovic 
za cenu 226 000 Kč. Bylo by vhodné oslovit tohoto 
dodavatele a požádat o dodání nabídky na dokončení 
stavby. ZO projekt schválilo. 

Usnesení č. 12/05/2020 
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Obratiště – místní 
komunikace“, jehož předmětem je vybudování místní 
komunikace k obratiště pro osobní automobily v lokalitě 
Výhon.  

Projekt „Pořízení techniky pro údržbu místních 
komunikací“ 
Dovybavení obce technikou vhodnou na údržbu 
místních komunikací a chodníků. Jedná se konkrétně o 
zametač a sypač. Místostarosta provedl průzkum trhu s 
ohledem na kvalitu, cenu a termín dodání předmětné 
techniky. Seznámil ZO s možnostmi nabízené techniky, 
představou na její využití a možnosti a komfort její 
obsluhy. Při zakoupení techniky doporučuje se 
orientovat na kvalitu, robustnost provedení a 
kompaktnost zpracování. Dále ještě upozornil na 
skutečnost, že zakoupený traktor KIOTI by bylo vhodné 
dovybavit zadním závěsem pro zapřažení dodaného 
hákového nosiče a dovybavení traktoru předními 
rameny a hydraulickými okruhy. Dovybavení traktoru 
představuje náklady ve výši cca 80 000 Kč.  
ZO diskutovalo a vhodnosti uvedené techniky a o jejím 
pořízení jako dvou veřejných zakázek samostatně. ZO 
projekt schválilo. 

Usnesení č. 13/05/2020 
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Pořízení techniky 
pro údržbu místních komunikací“, jehož předmětem je 
zakoupení zametače a sypače pro údržbu místních 
komunikací a chodníků, jako dvě samostatné veřejné 
z a k á z k y s v ýb ě r e m „ Po ř í z e n í z a m e t a č e“ s 
předpokládanou hodnotou 150 000 Kč a „Pořízení 
sypače“ s předpokládanou hodnotou 100 000 Kč. 

Traktorový nosič kontejnerů  
Na základě usnesení č. 07/03/2020 ze dne 17. 6. 2020, 
obec přijala dotace od sdružení Energoregion 2020 ve 
výši 62 000 Kč formou finančního daru na zakoupení 
malé komunální techniky a následně na základě 
usnesení č. 08/03/2020 realizoval projekt „Traktorový 
nosič kontejnerů“, jehož předmětem bylo pořízení 
traktorového nosiče kontejnerů pro údržbu veřejných 
ploch a potřeby obce, byla dne 27. 10. 2020 uskutečněna 
dodávka traktorového nosiče kontejnerů PORTÝR 2 a 
vanového kontejneru od Ing. Jiřího Denemareka. 
Traktorový nosič kontejnerů za 208 120 Kč a kontejner 
za 47 178 Kč. Stejně jako u traktoru bylo u traktorového 
nosiče realizováno pojištění odpovědnosti z provozu 
vozidla (povinné ručení) a vozidlo bylo zapsáno do
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registru silničních vozidel. Následně dne 4. 11. 2020 byly 
odeslány potřebné doklady na sdružení Energoregion 
2020 a dnešního dne podepsána Darovací smlouva a 
odeslána zpět. Po jejím obdržení dárcem nám budou 
finanční prostředky zaslány na účet.  
Dále starosta uvedl, že ve dnech 15. a 16. 10. 2020 bylo 
mezi občany naší obce rozděleno celkem 2 400 ks 
hygienických roušek, které prostřednictvím sdružení 
Energoregion 2020, obyvatelům obcí z důvodu boje s 
pandemií COVID-19 darovala korejská společnost KHNP. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

Pojištění vozidel 
S pořízením traktoru vyvstává otázka, zda by neměl být 
pojištěn proti havárii. Proto starosta kontaktoval 
společnost EZ INVEST, s.r.o., se kterou má obec smlouvu 
o výhradním zastoupení v oblasti pojišťovnictví, aby 
prověřila možnost uzavření havarijního pojištění. 
Společnost provedla poptávku a její výsledky předložila 
dne 4. 12. 2020 jako porovnání návrhů pojištění a 
doporučuje sjednání strojního pojištění s Allianz 
pojišťovna, a.s. která splňuje požadovaný rozsah 
pojištění a nejnižší pojistné. Společnost Allianz 
pojišťovna, a.s. splňuje požadovaný rozsah pojištění a 
nejnižší pojistné. ZO pojištění schválilo. 

Usnesení č. 14/05/2020  
ZO J-M ukládá starostovi, aby ve spolupráci se 
společností EZ INVEST, s.r.o. uzavřít strojní pojištění 
traktoru Kioti se společností Allianz pojišťovna, a.s. 

Akce „Stromořadí na výhoně“  
Dne 21.10.2020 byla dodavatelky, společností Zahrady 
Svoboda s.r.o. realizována akce „Stromořadí na výhoně“, 
kdy v lokalitě výhon v Jezeřanech, v okolí haly chovatelů, 
bylo vysazeno 15 ks javoru mleč, který bude dominantní 
dřevinou výsadby, doplněnou linií keřů složenou z 
ptačího zobu, svídy, zimolezu, brslenu a hlohu, v 
celkovém počtu 200 ks. Nová výsadba by měla snížit 
prašnost v přilehlé ulici, zlepšit a atraktivitu uvedenou 
lokality. Původně byla akce plánována jako veřejná, za 
účasti veřejnosti, a měla se uskutečnit v sobotu 24. 10. 
2020. S ohledem na vyhlášený nouzový stav a přísná 
krizová opatření týkající se volného pohybu osob, byla 
na poslední chvíli odvolána a byla realizována za pomoci 
dodavatelské firmy. Celkové náklady činily 118 136 Kč a 
poděkování patří Nadaci ČEZ, která v grantovém řízení 
Stromy, poskytla obci nadační příspěvek ve výši 95 350 
Kč. V současné době je připravováno vyúčtování dotace 
pro Nadaci ČEZ. ZO vzalo věc na vědomí. 

Další výsadba v obci 
V období od září do listopadu uskutečnila společnost 
Zahrady Svoboda s.r.o. další výsadbu zeleně v obci, kdy 
konkrétně byla realizována dne 22. 9. 2020 a dokončena 
později akce „Květinový záhon“, kdy byly vysazeny 2 lípy 
a vytvořen květinový záhon podél chodníku ke hřbitovu 
v Maršovicích v hodnotě cca 48 000 Kč. Zároveň bylo 
zakoupeno 20 ks ovocných stromů na doplnění 
stromořadí kolem státní silnice k lesu (za 8 050 Kč). ZO 
vzalo věc na vědomí.

Účelová neinvestiční dotace na výdaje jednotek 
dobrovolných hasičů obcí na rok 2020 
Na základě žádosti obce ze dne 5. 8. 2020 byla obci 
poskytnuta dotace z rozpočtu MV – GŘ HZS ČR ve výši 
10 400 Kč na zajištění školení členů Jednotky SDH. 
Dotace nepodléhá schvalování ani nebude sepsána 
veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace. ZO vzalo 
věc na vědomí. 

Optická síť v obci 
Společnost Onlinex NM s.r.o., Nové Sady 988/2, Brno, 
zaslala obci dne 2. 12. 2020 žádost na vybudování 
optické sítě v obci. V zaslaném e-mailu nastínila postup 
– souhlas zastupitelstva se žádostí, vypracování 
projektu, podpis smlouvy o právu k provedení stavby, 
vyřízení územního rozhodnutí, zahájení stavby a 
předpokládaná realizace v roce 2022. Dále uvedla, že 
veškeré náklady hradí oni jako investor, ceny jsou 
podobné jako na bezdrátu a při výkopových pracích se 
snažíme co nejvíce vyhýbat chodníkům a kopat v 
zelených plochách, nájezdy se dělají protlakem. Jako 
reference uvádí obec Přibice, Vranovice, 90% dokončené 
výkopové práce v obci Pouzdřany a příští rok začínají 
budovat optickou síť v Dolních Kounicích. Obec obdržela 
obdobnou nabídku od společnosti Tagnet s.r.o., která 
byla ZO předložena na jeho zasedání dne 20. 11. 2019. 
ZO diskutovalo o možnostech realizace optické sítě v 
obci, což by vedlo ke zvýšení kvality připojení občanů a 
domácností k internetu, ale pro případné rozhodnutí by 
bylo potřeba mít více informací. ZO vzalo věc na vědomí. 

Workoutové hřiště 
Workout je sportovní aktivita s vlastní vahou těla, která 
zahrnuje různé cviky na veřejných sportovních hřištích, 
p ře d e v š í m n a h r a z dě , b r a d l e c h , že b ř i n á c h , 
horizontálních žebřících, kruzích a jiných konstrukcích, 
nebo i bez jejich použití (na zemi). Hlavní důraz je 
kladen na cvičení s vlastní vahou, rozvoj síly a 
vytrvalosti. Na vybudování workoutového hřiště chodí 
na obec různé nabídky a často je na jeho realizaci 
poskytována dotace. Pomoc při realizaci nabízí i někteří 
občané. ZO diskutovalo o tom, že v obci chybí prostor, 
kde by tyto aktivity mohla realizovat dospívající mládež. 
Proto by bylo dobré najít vhodné místo a navrhnout 
konkrétní řešení. ZO vzalo věc na vědomí. 

Publikace o obci 
Znovu jsme od F.R.Z. reklamní studio a vydavatelství 
obdrželi nabídku na vydání publikace o obci, která by 
zachycovala historii, tradice, památná místa, přírodu, 
společenský život v obci a další náležitosti týkající se 
naší obce. ZO vzalo věc na vědomí. 

Deratizace 
Na základě nabídky společnosti Deratizace4D, s.r.o. byla 
provedena ve dnech celoplošná deratizace v obci, což 
představovalo položení celkem 74 ks návnad do 
kanalizačních vpustí za 5 328 Kč. Po třech týdnech 
společnost provedla kontrolu návnad a nahrazení 
použitých novými.  
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Celkem bylo znovu doplněno 56 ks návnad za cenu 2 688 
Kč (celkem 8 016 Kč). ZO je předkládána zpráva, 
Výsledky celoplošné deratizace obce Jezeřany-Maršovice 
– podzim 2020, ze které vyplývá procentuální požer 
nástrah na úrovni 76 % (ideální stav je 30 %).  
Pravidelnou deratizací by mělo docházet k postupnému 
poklesu výskytu potkanů v kanalizaci a tím i snižování 
potřeb deratizace. Je navrhováno provádět deratizaci 2x 
ročně v současném rozsahu až do ideálního stavu. ZO 
vzalo věc na vědomí. 

Živý betlém 
S o h l e d e m n a n o u z o v ý s t a v a s o u č a s n o u 
epidemiologickou situaci se tradiční akce Živý betlém, 
jako setkání občanů na návsi v Jezeřanech, neuskuteční.  
PE navrhl alternativu, tak aby dne 23. 12. 2020 od 16:00 
do 18:00 hod. bylo zapáleno Betlémské světlo, které by si 
občané mohli přenést do svých domovů. ZO vzalo věc na 
vědomí. 

Ad.04: Žádosti občanů a organizací 
a) Vlastislav Dočekal – Žádost o řešení dopravní 
situace Pérka 
Obec obdržela od pana Vlastislava Dočekala e-mailovou 
žádost o provedení úpravy dopravní situace v ulici na 
Perkách. Žadatel uvádí, že po provedení oprav vznikla 
situace, kdy při parkování vozidel na straně k obci, se 
pohybují vozidla v blízkosti domů, což může zavinit 
konfliktní situaci při vycházení z domů. Bylo by vhodné, 
dle jeho názoru, provést zákaz stání na uvedené straně, 
popř. provedení zjednosměrnění ulice. V současné době 
je v této ulici zakázán vjezd vozidel vážících více jak 3,5 
tuny a žádné další úpravy zde realizovány nejsou. 
Protože na ulice není realizován provoz vozidel do 
ostatních částí obce a zajíždí sem většinou pouze 
obyvatelé bydlící v této ulici, je třeba zvážit realizaci 
dalších omezení. Pokud ano, pak v souladu s odborníky, 
resp. Policií ČR. ZO vzalo věc na vědomí. 

b) STUDIO97A s.r.o. – Žádost o vydání stanoviska k 
projektové dokumentaci (ke stavbě Základní technická 
vybavenost (ZTV) obytného souboru 10 RD v obci 
Jezeřany 
Společnost Studio 97 A s.r.o. jako zpracovatel 
dokumentace stavby Základní technická vybavenost 
(ZTV) obytného souboru 10 rodinných domů v obci 
Jezeřany, objednatele stavby KAPA WOOD - CZ s.r.o., 
podala dne 25. 11. 2020 Žádost o vydání stanoviska k 
projektové dokumentaci. Jedná se o zastavovací studii, 
návrh typů domů a projekt obslužné komunikace. Žádost 
se týká projektové dokumentace pro podání žádosti o 
územní řízení a zároveň žádají o stanovisko k 
budoucímu bezplatnému převodu ZTV v této lokalitě do 
majetku obce. Výstavba RD a částečně i výstavba ZTI se 
má uskutečnit na pozemcích majitele pozemků 
(objednatele stavby) p.č. 2012, 2013/1, 2013/3, 2013/4, 
2014, 2471 a 2707 a ZTI včetně komunikace na obecních 
pozemcích p.č. 31/14, 31/16, 31/17, 31/20, 34/2, 35/8, 
35/9, 1491/3, 2352/12 a 2352/58, vše v k.ú. Jezeřany. 

Jedná se o akci soukromého investora, který bude 
realizovat stavbu RD a zároveň vybudování místní 
komunikace k těmto rodinným domům. Bylo by potřeba 
se k věci vyjádřit a stanovit podmínky, za kterých by 
obec převzala ZTV do svého majetku.  
ZO diskutovalo ohledně toho, zda je vhodné či nevhodné 
takovou výstavbu RD realizovat, zda a jakým způsobem 
může obec ovlivnit, jak budou konkrétní RD vypadat. 
Podle členů ZO je vydání stanoviska a vyjádření se k 
možnosti převzetí ZTV obcí předčasné, protože na části 
místní komunikace vedoucí k lokalitě nejsou vyřešeny 
majetkoprávní vztahy. Proto ZO o vyjádření nerozhodlo. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

Ad. 05: Nakládání s majetkem 
a) prodej pozemku p.č. 845/19 a p.č. 911/87 
(odděleného od pozemku p.č. 911/70) v k.ú. Maršovice 
Na základě Usnesení č. 17/04/2020 ZO souhlasilo s 
prodeje obecního pozemku p.č. 845/19 a části pozemku 
p.č. 911/70 cca 130 m2, oba ostatní plocha, v k.ú. 
Maršovice, o výměře cca 30 m2, Miroslavu Sokolářovi, za 
kupní cenu 250 Kč za m2, když kupní smlouva bude 
vyhotovena na základě znaleckého posudku a. 
geometrického plánu, který bude vyhotoven, v souladu 
se zájmy obce. Záměr obce prodat uvedenou část 
pozemku byl řádně schválen usnesením ZO č. 
10/03/2020 ze dne 17. 6. 2020 a vyvěšen na úřední desce 
ve dnech 15. 7. 2020 až 17. 9. 2020. Žádní další zájemci se 
nevyjádřili ani nepředložili svoje nabídky. Byl 
vypracován geometrický plán č. 299-215/2020 ze dne 24. 
10. 2020, který odděluje část pozemku p.č. 911/70 a 
vytváří novou parcelu 911/87 o výměře 130 m2, která je 
předmětem prodeje. S přihlédnutím k realizovaným 
obdobným prodejům, předloženému znaleckému 
posudku a dalším nákladům, které obec vynakládá na 
realizaci uvedeného prodeje byla kupní cena stanovena 
na 250 Kč za m2. Kupující navíc uhradí vypracování 
geometrického plánu a správní poplatek na vklad do KN. 
ZO prodej a smlouvu schválilo. 

Usnesení č. 15/05/2020  
ZO J-M schvaluje prodej obecního pozemku p.č. 845/19, 
o výměře 40 m2 a p.č. 911/87, o výměře 130 m2, oba 
ostatní plocha, v k.ú. Maršovice, za cenu 42 500 Kč, 
Miroslavu Sokolářovi, bytem Jezeřany-Maršovice 203.   

Usnesení č. 16/05/2020  
ZO J-M schvaluje kupní smlouvu mezi Obcí Jezeřany-
Maršovice jako prodávajícím a Miroslavem Sokolářem 
jako kupujícím, jejímž předmětem je prodej obecního 
pozemku p.č. 845/19 a p.č. 911/87, v k.ú. Maršovice. 

b) prodej pozemku p.č. 949/5 v k.ú. Maršovice 
Záměr byl zveřejněn dne 1. 12. 2020 a zájemci o koupi 
pozemku mohou svoje nabídky podávat do 10. 2. 2020. 
ZO vzalo věc na vědomí. 

c) lesní hospodářství 
Na základě Projektu pro rok 2019 a pro rok 2020, které 
zpracoval odborný lesní hospodář Ing. Dušana Utinka 
Ph.D., (OLH) na základě Usnesení č. 09/05/2019 byla a
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v současné době je realizována veřejná zakázka „Těžební 
a pěstební práce v obecních lesích na období od 
01.12.2019 do 31.12.2020“, jejímž předmětem je 
předmýtní nahodilá těžba dříví, pro letošní rok cca 150 
m3. Tuto veřejnou zakázku realizuje podnikatel Jiří 
Vacek, Služby a práce v lesnictví, Trstěnice 98. V 
letošním roce se jedná o cenu 430 Kč za m3. Obec 
prodává dříví z obecních lesů převážně svým občanům a 
dřevo, o které již nebyl ze strany občanů zájem, 
společnosti JAVAZD s.r.o. Na základě Usnesení č. 
08/05/2019 je cena 1 200 Kč za m3 surového kmene 
stromů (dubu). 
OLH obci předložil Projekt 2021, týkající se prací v 
obecním lese pro rok 2021, představující prořezávku na 
2, 08 ha a těžbu 200 m3, s předpokládanými nálady v 
lesním hospodářství celkem 131 600 Kč. Těžba a 
prořezávku v obecních lesích je nutno provést v souladu 
s lesním hospodářským plánem a doporučeními OLH s 
tím, že ve věci bude postupována jako v letech 2019 a 
2020. Dále OLH adresoval ZO dopis ze dne 17. 9. 2020, ve 
kterém žádá o souhlas se změnou Příkazní smlouvy ze 
dne 1. 3. 2019, jenž představuje zvýšení sazby za výkon 
činnosti OLH na 420 Kč/ha/rok, což představuje zvýšení 
o 1 269 Kč za rok. ZO je předkládán návrh Dodatku č. 1 
ke Smlouvě příkazní, který tuto skutečnost upravuje.  ZO 
pokračování zakázky vzalo na vědomí a dodatek ke 
smlouvě schválilo. 

Usnesení č. 17/05/2020  
ZO J-M schvaluje pokračování realizace veřejné zakázky 
„Těžební a pěstební práce v obecních lesích na období od 
01. 12. 2019 do 31. 12. 2020“ v roce 2021 a Projekt 2021, 
předložený odborným lesním hospodářem, týkající se 
pěstební a těžební činnosti v obecních lesích v roce 
2021. 

Usnesení č. 18/05/2020  
ZO J-M schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě příkazní ze 
dne 1. 3. 2019, mezi Obcí Jezeřany-Maršovice jako 
příkazcem a Ing. Dušanem Utinkem, Ph.D. jako 
příkazníkem, jejímž předmětem je změna příkazní 
smlouvy na zabezpečení výkonu činnosti odborného 
lesního hospodáře. 

Ad.06: Základní škola a Mateřská škola, Jezeřany-
Maršovice, okres Znojmo, příspěvková organizace 
a) Výroční zpráva školy za školní rok 2019 - 2020 
V souladu s ustanovením § 10 odst. 3 školského zákona 
ředitel základní školy zpracovává každoročně výroční 
zpráv o činnosti školy za školní rok, zasílá ji zřizovateli a 
zveřejňuje vždy na přístupném místě ve škole. Podle § 
168 odst. 1 písm. b) školského zákona ji schvaluje 
školská rada. Výroční zpráva o činnosti školy je ZO 
předložena na vědomí k případným dotazům či 
připomínkám. ZO vzalo věc na vědomí. 

b) Žádost o posílení rozpočtu školy v roce 2020 
Ředitelka požádala dne 29. 10. 2020 o posílení rozpočtu 
školy na rok 2020, z důvodu neočekávaných výdajů 
(oprava plotu MŠ) o 100 000 Kč. S ohledem, že ZO 
schválilo realizaci projektu „Oplocení MŠ“ na svém

zasedání dne 17. 6. 2020 usnesením č. 26/03/2020 a tato 
veřejná zakázka byla hrazena příspěvkovou organizací, 
protože oplocení areálu je v majetku příspěvkové 
organizace, je navýšení neinvestičního příspěvku 
opodstatněné. ZO navýšení příspěvku schválilo. 

Usnesení č. 19/05/2020  
ZO J-M schvaluje navýšení neinvestičního příspěvku pro 
rok 2020 příspěvkové organizace Základní škola a 
Mateřská škola, Jezeřany-Maršovice, okres Znojmo, 
příspěvková organizace, o 100 000 Kč 

c) Návrh rozpočtu na rok 2021 a střednědobého 
výhledu rozpočtu na období 2022 - 2023 
Ředitelka předložila zřizovateli návrhu rozpočtu na rok 
2021, návrh střednědobého výhledu rozpočtu na období 
2022 - 2023 a rozpis návrhu rozpočtu na rok 2021. 
Příspěvková organizace tyto návrhy zveřejnila na svých 
webových stránkách. Předpokládaná výše příspěvku 
zřizovatele pro rok 2021 je navrhována ve výši 1 000 000 
Kč. Uvedené návrhy jsou ZO předloženy na vědomí k 
případným dotazům či připomínkám. ZO vzalo věc na 
vědomí. 

Ad.07: Odpadové hospodářství 
a) Pravidla č. 1/2020 k Motivačnímu a evidenčnímu 
systému pro odpadové hospodářství („MESOH“) 
ZO na svém zasedání dne 08.11.2017 schválilo Pravidla k 
Motivačnímu a evidenčnímu systému pro odpadové 
hospodářství (dále jen „MESOH“) v obci Jezeřany-
Maršovice č. 1/2017 a od 01.01.2018 byl tento systém 
zaveden a zpuštěn. Pro rok 2019 a 2020 byla schválena 
nová Pravidla č. 1/2018. Za předchozí tři roky lze uvést, 
že je systém úspěšný, v současné době je zapojeno 
celkem 83,5 % domácností, zvýšilo se množství 
vytříděného odpadu (plast a papír) a snížilo množství 
odpadu směsného. Zavedením nových Pravidel dochází 
k výraznému zjednodušení výpočtu v rámci systému a 
ještě větší důraz na zvýhodnění osob, které mají odpadu 
málo. ZO pravidla schválilo. 

Usnesení č. 20/05/2020 

ZO J-M schvaluje Pravidla č. 1/2020 k Motivačnímu a 
evidenčnímu systému pro odpadové hospodářství (dále 
jen „MESOH“) v obci Jezeřany-Maršovice včetně Příloh 1 
až 6. 

b) Obecně závazná vyhláška obce č. 2/2020, o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, tř ídění, využ ívání a odstraňování 
komunálních odpadů 
ZO je předkládaná nová Obecně závaznou vyhlášku č. 
2/2020, o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů (dále jen „OZV“) a to 
s ohledem na výpočet rozúčtování skutečných nákladů 
obce předchozího kalendářního roku 2019 na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu. Tyto náklady činí na 
osobu 280 Kč a z této částky je stanovena sazba poplatku 
dle čl. 4 odst. 1 písm. b) vyhlášky ve výši 280 Kč. Sazba 
poplatku je tvořena ze dvou částek, a to z částky, jejíž 
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horní zákonnou hranicí je až 250 Kč za povinnou osobu a 
kalendářní rok a z částky stanovené na základě 
skutečných nákladů obce předchozího roku na sběr a 
svoz netříděného komunálního odpadu (280 Kč), takže 
místní poplatek pro rok 2021 může činit 530 Kč oproti 
roku letošnímu, kdy byl 550 Kč. Obec tak v obecně 
závazné vyhlášce musí dle těchto nákladů zjištěných z 
předchozího roku provést rozúčtování nákladů na 
každou osobu poplatníka. Dle předložené Přílohy je 
potřeba stanovit sazba poplatku dle čl. 4 odst. 1 písm. b) 
OZV ve výši 280 Kč. Místní poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů pro rok 2021 by tak 
nově činil 530 Kč, dále je nově navrhována úleva 
fyzickým osobám, které dosáhly v příslušném 
kalendářním roce věk 70 let a více ve výši 130 Kč, tak aby 
pro ně byl poplatek stále maximálně 400 Kč. 
Dále je potřeba pro všechny občany (poplatníky 
vymezené v čl. 2 odst. 1 písm. a) OZV), kteří se zapojili 
do MESOH, stanovit hodnotu jednoho EKO. V letošním 
roce byla hodnota EKO 8 Kč, maximální možná sleva 70 
% z poplatku (385 Kč) a na slevách bylo vyplaceno více 
jak 170 000 Kč. Domácnosti získaly 21 555 EKO bodů. 
Aby byl systém udržitelný i pro rok 2021, kdy bylo 
rozděleno 24 909 EKO bodů a dojde ke snížení poplatku 
z 550 Kč na 530 Kč, je navrhováno upravit hodnotu EKO 
bodu na 6 Kč a maximální možnou slevu na 80 % z 
poplatku, což představuje 106 Kč a na slevách bude 
vyplaceno cca 150 000 Kč. Tato varianta umožní, že ty 
domácnosti, které poctivě třídí, uplatní skoro všechny 
EKO body a rozdíl mezi těmi co třídí a co netřídí je 
značný. Motivace se zlepšovat je žádoucí a značná. ZO 
OZV schválilo. 

Usnesení č. 21/05/2020  
ZO J-M schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2020, o 
místním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů. 

c)  Sběr a svoz komunálních odpadů v roce 2021 
Společnost SUEZ CZ a.s. předložila obci nové ceníky 
(úprava cen) od 1. 1. 2020. Do cen komunálního odpadu 
je promítnuto zvýšení o 3 %. Konkrétní navýšení 
představuje u směsného odpadu svoz u popelnice 110 
(120) l za cenu 42 Kč/nádoba/svoz (doposud 40,80 Kč), 
popelnice 240 l za cenu 60 Kč (59 Kč), kontejner u 
hřbitova 1 100 l za cenu 266 Kč (258 Kč). Sběr a svoz 
tříděného odpadu pak představuje za tříděný odpad na 
sběrných místech (za nádobu/rok – sklo nádoba 240 l za 
cenu 1 309 Kč (1 271 Kč), papír 1 100 l za cenu 5 082 Kč 
(4 920 Kč), plasty 1 100 l za cenu 4 413 Kč (4 203 Kč) a 
svoz z domácností za nádobu/svoz -  plasty pytel – 
nádoba 120 l za cenu 12,70 Kč (12,30 Kč), plasty nádoba 
240 l za cenu 15,50 Kč (15 Kč), papír a lepenka pytel – 
nádoba 120 l za cenu 10,60 Kč (10,30 Kč), papír a lepenka 
nádoba 240 l za cenu 13,30 Kč (13 Kč). Svoz bioodpadů je 
dle sdělení svozové společnosti dlouhodobě nepříznivý, 
takže navýšení pro rok 2021 pro nádobu 1 100 l/ rok je 
cena 7 500 Kč (6 500 Kč). S ohledem na situaci v 
odpadovém hospodářství je navrhováno ceníky schválit.

Usnesení č. 22/05/2020 
ZO J-M schvaluje a pověřuje starostu ve věci Smlouvy o 
poskytování služeb v oblasti životního prostředí (číslo 
smlouvy 104102576) a na základě Informace poskytnuté 
svozovou společností SUEZ CZ a.s., schválil a podepsal 
nové Přílohy, resp. Ceníky, které jsou nedílnou součástí 
smlouvy pro rok 2021. 

Ad. 08: Rozpočet obce pro rok 2021 
Návrh rozpočtu obce pro rok 2021 byl ve dnech 16. 11. 
2020 až 9. 12 .2020 zveřejněn na úřední desce obecního 
úřadu a na elektronické úřední desce umožňující dálkový 
přístup. Návrh byl rovněž předložen finančnímu výboru. 
Ze strany občanů nebyly vzneseny k návrhu rozpočtu 
žádné konkrétní návrhy či připomínky. Finanční výbor 
(FV) projednal návrh rozpočtu na své schůzi dne 9. 12. 
2020. FV a dává doporučení ZO schválit rozpočtu obce 
pro rok 2021 dle předloženého návrhu. Ze strany členů 
ZO, FV či starosty žádné změny ani doplnění oproti 
zveřejněnému návrhu rozpočtu. 
Návrh rozpočtu obce pro rok 2021 v základních 
parametrech vychází a navazuje na rozpočtový výhled 
obce na období 2021-2022 a z předpokladu schválení 
návrhu státního rozpočtu pro rok 2021. V podrobnostech 
pak z realizovaných příjmů a výdajů rozpočtu roku 2020 
a předpokladu jejich naplnění. Dále pak z plánu a potřeb 
obce pro rok 2021. Rozpočet obce je navržen jako 
vyrovnaný, protože jeho příjmy se rovnají výdajům. 
Příjmy a výdaje jsou rozpočtovány ve výši 12 212 000 Kč. 
Financování je tedy nulové, ale protože musíme hradit 
závazky z let minulých ve výši 1 022 000 Kč, bude na ně 
použita část přebytku hospodaření z let minulých ve výši 
1 022 000 Kč.   
S ohledem na současnou situaci a vývoj v roce 2020 je 
predikce daňových příjmů v roce 2021 velmi 
komplikovaná. Navíc v průběhu zveřejnění návrhu 
rozpočtu obce pro rok 2021 schválila Poslanecká 
sněmovna Parlamentu ČR tzv. daňový balíček pro rok 
2021, který mimo jiné obsahuje zrušení institutu 
superhrubé mzdy a provedení změny výpočtu daně z 
příjmů. Návrh počítá se zavedením sazby daně z příjmů 
fyzických osob ve výši 15 % počítané z hrubé mzdy. 
Druhá zvýšená sazba ve výši 23 % nahradí tzv. solidární 
přirážku. Tyto změny budou mít zásadní vliv na snížení 
příjmu obcí zejména z daně příjmů fyzických osob 
placená plátci (pol. 1111) a to v případě naší obce cca 1 
mil. Kč. Proto by bylo vhodné příjmy z této daně snížit o 
uvedený 1 000 000 Kč, ale protože v této chvíli nejsou 
tyto změny uzákoněny, doporučuje starosta, po 
projednání ve finančním výboru, rozpočet neměnit. 
Tento výpadek, pokud nastane, nelze při zachování 
zejména kapitálových výdajů kompenzovat snížením 
výdajů a takto vzniklý schodek by bylo potřeba hradit 
závazky z let minulých a použít část přebytku 
hospodaření z let minulých, což by se realizovalo formou 
rozpočtových opatření.  

Jako v předchozích letech je nejvýznamnějším zdrojem 
příjmů jsou daňové příjmy. Nedaňové příjmy jsou 
tvořeny zejména příjmy za pronájem obecního majetku 
(byty, VÚB) a pacht obecních pozemků (AGROSPOL,
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FOVIN, VSM a další). Kapitálové příjmy jsou příjmy z 
prodeje obecních pozemků. Součástí příjmů jsou i přijaté 
dotace (příspěvek na výkon státní správy od 
Jihomoravského kraje). Výdaje rozpočtu jsou běžné 
(neinvestiční) a kapitálové (investiční) výdaje. Běžné 
výdaje jsou určeny na zajištění základního chodu obce, 
běžnou správu, údržbu a opravy obecního majetku, chod 
obecního úřadu a příspěvkové organizace. Kapitálové 
výdaje jsou vyčleněny na připravovaný projekty 
"dokončení místní komunikace v lokalitě Za kostelem. 
Financování rozpočtu je tvořeno opět z uhrazení splátky 
dlouhodobě přijatých půjčených prostředků (splátka 
úvěru od ČS, a.s. a půjček od SFŽP ČR a ZSO VaK 
Znojemsko - celkem 1 022 000 Kč). ZO rozpočet 
schválilo. 

Usnesení č. 23/05/2020 
ZO J-M schvaluje vyrovnaný Rozpočet obce pro rok 
2021. 

Ad. 9: Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 
2022 - 2023 
Střednědobý výhled rozpočtu je pomocným nástrojem 
obce sloužícím pro střednědobé finanční plánování 
rozvoje hospodaření, v tomto případě na 2 roky, období 
2022 až 2023. 
Finanční výbor (FV) rovněž projednal návrh 
střednědobého výhledu rozpočtu na své schůzi dne 9. 12. 
2020. FV doporučuje ZO schválit Střednědobého výhled 
rozpočtu obce na období 2022 – 2023 dle předloženého 
návrhu. V předloženém střednědobém výhledu rozpočtu 
je zobrazen rok 2021 (dle návrhu rozpočtu obce pro rok 
2021) a následující roky 2022 a 2023. Počáteční stav 
peněžních prostředků ke dni 1. 1. 2021 (řádek A) 
předpokládáme ve výši 3 500 000 Kč. S odkazem na 
skutečnosti uvedené při projednávání rozpočtu obce pro 
rok 2021, to je snížení příjmu obcí zejména z daně 
příjmů fyzických osob placená plátci (pol. 1111) cca o 1 
mil. Kč, je ve střednědobém výhledu navrhováno snížení 
daňových příjmů (P1) o 1 000 000 Kč a to jak v rozpočtu 
2021 tak v letech 2022 a 2023 a ponechání ostatních 
příjmů, příjmů z pronájmu obecního majetku a 
poskytování služeb - nedaňové příjmy (P2) a příjmy z 
prodeje majetku – kapitálové příjmy (P3) a přijaté dotace 
(P4). Co se týká výdajů, největší část jsou běžné výdaje 
(V1), které jsou určené zejména na zabezpečení chodu 
obce. Na kapitálové výdaje – investice (V2) je vyčleněno 
každý rok využít, s ohledem na snížení daňových příjmů 
o 1 mil. Kč z 3 500 000 Kč na 2 500 000 Kč v daných 
letech. ZO SVR schválilo. 

Usnesení č. 24/05/2020 
ZO J-M schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu obce na 
období 2022 až 2023. 

Ad. 10: Rozpočtové opatření č. 7/2020, č. 8/2020 a č. 
9/2020 
Rozpočtové opatření č. 7/2020 a č. 8/2020  
RO upravuje příjmy a výdaje rozpočtu pro rok 2020, 
jejichž potřeby vyvstala na základě úkolů realizovaných 
starostou a z výdaje rozpočtu roku 2020, které bylo

potřeba realizovat, s ohledem na aktuální potřeby od 
minulého zasedání ZO. 
RO č. 7/2020 upravuje v příjmech přijetí dotací týkající se 
lesního hospodářství - poskytnutí finančního příspěvku 
na obnovu, zajištění a výchovu lesních porostů do 40 let 
věku pro rok 2020 (prořezávka) 15 000 Kč a na 
vyhotovení lesních hospodářských plánů 7 500 Kč. Dále 
poskytnutí dotace od JMK na akci „Rekonstrukce 
víceúčelové budovy“ a její rozdělení na neinvestiční (132 
000 Kč) a investiční (108 000 Kč). Ve výdajích se jedná 
zejména o rozúčtování těchto dotací a drobné navýšení 
na opravu techniky, nákup PHM, stravné pro OVK a 
navýšení záloh na plyn OÚ (o 7000 Kč). Tyto výdaje byly 
pokryty převodem částky 14 800 Kč z nevyčerpané 
položky na opravy a udržování. 
RO č. 8/2020 upravuje pouze výdaje, jejichž zvýšení je 
realizováno úpravou položek nevyčerpaných. Jedná se 
zejména o výdaje týkající se vyúčtování elektřiny za VO 
(o 10 000 Kč), příspěvek na automobil pro CSS Znojmo (3 
000 Kč) a navýšení výdajů na Volby 2020. 
Rozpočtové opatření č. 9/2020  
RO upravuje příjmy a výdaje rozpočtu pro rok 2020, 
jejichž potřeby vyvstala na základě úkolů realizovaných 
starostou a z rozhodnutí ZO na tomto zasedání. RO č. 
9/2020 upravuje ve výdajích potřeby projednané na 
tomto zasedání ZO, zejména navýšení neinvestičního 
příspěvku pro ZŠaMŠ (+ 100 000 Kč), navýšení nákladů 
na sběr a svoz odpadů a to jak velkoobjemového tak TKO 
(celkem o 40 000 Kč), pořízení kartáče a sypače na 
údržbu místních komunikací (300 000 Kč) a pořízení CAS 
(100 000 Kč), popř. další výdaje. Na druhé straně byly 
upraveny výdaje u akcí, které se v letošním roce 
neuskutečnily, popř. nebyly vyčerpány finanční 
prostředky, takže částka cca 1 600 000 Kč mohla být 
vrácena zpět do Financování.  
Rozpočtové opatření č. 10/2020, upraví příjmy a výdaje 
rozpočtu pro rok 2020, jejichž potřeby vyvstanou po 
tomto zasedání ZO a které bude potřeba provést ještě do 
konce roku a to s ohledem na skutečnost, že ZO se již do 
konce roku nesejde. RO č. 10/2020, provede starosta do 
konce roku 2019, pokud dojde k příjmům a výdajům, 
které nejsou v rozpočtu dostatečně zohledněny a pokud 
bude potřeba upravit rozpočtové příjmy a výdaje dle 
skutečného stavu. ZO rozpočtová opatření schválilo. 

Usnesení č. 25/05/2020  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2020, které 
provedl starosta ke dni 30.10. 2020.  

Usnesení č. 26/05/2020  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 8/2020, které 
provedl starosta ke dni 20.11. 2020.  

Usnesení č. 27/05/2020  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 9/2020.  

Usnesení č. 28/05/2020  
ZO J-M schvaluje starostu jako odpovědnou osobu ke 
schválení Rozpočtového opatření č. 10/2020 a to i v 
případě pokud uvedené rozpočtové opatření bude nad 
rámec kompetence starosty. 
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Ad. 11: Inventarizace majetku a závazků obce za rok 
2020 
Je potřeba provést inventarizace majetku a závazků obce 
za rok 2020 a to v souladu se zákonem o účetnictví, 
prováděcí vyhlášky o inventarizaci majetku a závazků a 
směrnicí obce pro provedení inventarizace majetku. 
Inventarizace bude provedena členy zastupitelstva obce 
ve složení jednotlivých inventarizačních komisí a v 
termínech stanovených na základě Příkazu k provedení 
inventarizace v roce 2020 a Plánu inventarizace na rok 
2020. ZO inventarizaci vzalo na vědomí. 

Usnesení č. 29/05/2020 
ZO J-M bere na vědomí Příkaz k provedení inventarizace 
v roce 2020 a Plán inventarizace na rok 2020, kdy v 
souladu s těmito dokumenty bude provedena 
inventarizace majetku a závazků obce za rok 2020.  

Ad. 12: Diskuse 
V diskusi nezazněly žádné příspěvky či dotazy. 

Ad. 13: Ukončení 
Starosta poděkoval členům ZO a přítomným občanům za 
účast, popřál krásné Vánoce a hodně štěstí a zdraví v 
novém roce a ukončil zasedání ve 22:45 hod. 

Poznámka redakce: 

tento text ze zasedání ZO má pouze informativní charakter. 
Kompletní zápisy ze zasedání ZO jsou k dispozici k nahlédnutí na 
obecním úřadě a zveřejněny na internetových stránkách obce  

http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/zapisy-a-
usneseni-2020/index.php 

DOTAČNÍ AKCE
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V malé vesničce jménem Oberndorf, která leží v Rakousku, 
žil kněz, otec Moor. Právě uděloval dětem z farního sboru 
poslední ponaučení o tom, jak mají o Štědrém večeru zpívat. 

Pod klenbou se šířilo veselé štěbetání a chichotání. 

„Klid, buďte zticha. Začínáme!“ 

Ale jak otec Moor zmáčkl klávesy, z útrob varhan vyšly 
podivné zvuky, a pak zas a znovu. „To je divné,“ kroutil 
hlavou mladý kněz. Otevřel dvířka a z těla varhan vyběhlo 
deset nebo dvacet myší, jak když do nich střelí, a za nimi 
kočka. Chudák otec Moor. Co teď? Varhanní měch byl na 
několika místech prohryzaný. „No nic, obejdeme se bez 
varhan,“ pomyslel si. 

Jenomže děti se vrhly za myší rodinou a kočkou a v kostele 
nezůstala ani noha. Varhany jsou poničené a sbor se mu 
rozprchl. Takhle vánoční písně těžko nazkoušejí. 

Otec Moor byl smutný a bezradný. Právě když odevzdaně 
klečel před hlavním oltářem, vzpomněl si na svého přítele 
Franze Grubera, který učil v místní škole. Nejenže to byl 
slušný varhaník, ale také uměl dobře hrát na kytaru. 

Když otec Moor zaklepal na jeho dveře, Franz Gruber 
opravoval školní práce v chabém světle lucerny. „Musím 
vymyslet něco nového na půlnoční mši. Nějakou 
jednoduchou písničku, při které bys mě mohl doprovázet na 
kytaru. Už jsem dal dohromady text. Teď bych jen 
potřeboval, abys k němu složil hudbu… Ale rychle, prosím 
tě, spěchá to!“ 

Jakmile za otcem Moorem zapadly dveře, vzal Gruber do 
ruky kytaru, prohlédl si text a začal hledat vhodnou melodii. 
Byla tichá noc a sněhové vločky jako by se zastavily u jeho 
oken, aby si tu píseň mohly lépe poslechnout. 

Přesně o půlnoci 24. prosince 1818 byl farní kostel plný 
věřících. Hlavní oltář zářil do tmy ve světle lampiček a 
svíček. Otec Moor sloužil mši. Kdys slovy Lukášova 
evangelia oznámil narození Spasitele, zamířil s mistrem 
Gruberem k jesličkám a rozechvělým hlasem zanotovali: 
„Stille Nacht, Heilige Nacht (Tichá noc, přesvatá noc).“ 

Píseň dozněla a v kostele zavládlo ticho. 

Ale vzápětí ji s nimi opakovala Ježíškovi celá vesnice jako 
zástup andělů, o kterém se píše v evangeliu podle Lukáše. A 
od té doby se tato píseň zpívá nejen v Oberndorfu, ale po 
celém světě. Stala se jednou z nejoblíbenějších vánočních 
písní. 

A co otec Moor a Franz Gruber? Žádný z nich neměl čas si 
uvědomit, jak velký dar dali světu bez nároku na odměnu. 

(Bruno Ferrero: Vánoční příběhy pro potěchu duše) 

Habent sua fata carmina… I písně mají své osudy… 
Parafráze slavného výroku o knihách se lehce nabízí i v 
případě jedné z nejznámějších vánočních písní, která si 
získala srdce mnoha národů celého světa. Není divu, že 
byla v roce 2011 organizací UNESCO zapsána na seznam 
nehmotného dědictví Rakouska. Pojďme se tedy projít 
společně na počátek 19. století do těžkých dob po 
napoleonských válkách do zasněžené krajiny kolem 
městečka Oberndorf v rakouském Salzbursku -

do kolébky oné slavné koledy, kterou zde rozechvívá vítr 
v korunách stromů a nechme si povyprávět příběh o 
jejím „narození“ o vánoční noci L.P. 1818. 

Nejprve se vydejme na místo samotné – do Oberndorfu,  

městečka, které leží asi 17 km severně od Salzburgu na 
řeze Salzach při samotné hranici s Německem. Od 
nepaměti hrálo toto místo významnou hospodářskou 
roli. Většinu obyvatel tvořily rodiny obchodníků, 
překupníků a loďařů, kteří po řece Salzach sváželi sůl. 
„Bílé zlato“, které se těžilo v Bad Dürrnbergu u Halleinu 
vozili loďař do Salzburgu a v Oberndorfu ho překládali 
na další, větší lodě, které pak po Innu a Dunaji 
dopravovali sůl dál do Německa a Rakouska. Loďaři – 
drsní chlapi – zvyklý na tvrdý život, plný těžké a 
nebezpečné práce, požívali v Salzbursku výsadního 
postavení. Když v zimě voda zamrzla a doprava se na 
několik měsíců zastavila, byl čas na opravy lodí, ale i na 
ochotnické divadlo, muzicírování a zpěv.  

A teď se podívejme na dobu, ve které naše píseň vznikla. 
Atmosféra těch časů byla ovlivněna dvěma faktory, 
jednak právě skončenými napoleonskými válkami a 
jednak vlivným postavením katolické církve v Salzbursku 
(Salzburg byl starým knížecím biskupstvím). Celé 
čtvrtstoletí před vznikem koledy bylo poznamenáno 
válkou. Mnoho obyvatel Salzburska zahynulo už v roce 
1792 při vpádu francouzských revolučních vojsk. To byl 
však jen začátek dlouhých strastí. V roce 1805 se 
bojovalo znovu. Situace byla o to tragičtější, že se k 
Francouzům proti Rakušanům postavili i sousední 
Bavoři. V roce 1809 válka pokračovala a vyžádala si jak 
mnoho lidských životů, tak i zničení loďařského 
podnikaní se všemi důsledky. Ještě několik neklidných 
let předcházelo vídeňskému kongresu, během jehož 
zasedání byl Napoleon v červnu 1815 definitivně 
poražen u belgického Waterloo a v Evropě měl být 
nastolen nový pořádek. Pro Salzbursko to znamenalo 
posun hranice s Bavorskem.  

Vánoční příběh Tiché noci

Starý loďařský kostel sv. Mikuláše v Oberndorfu
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To se muselo Salzburska vzdát a na oplátku mu 
Rakušané měli postoupit některá svá území. Hranice 
nyní probíhala řekou Salzach a oddělila po staletí 
spojené osady Oberndorf a Laufen, což mělo fatální 
dopad na loďařské podniky, které se ocitly v hluboké 
depresi. Krajem stále táhly tisíce francouzských vojáků, 
kteří drancovali veškeré lidmi těžce nashromážděné 
jmění. Nikdy v dějinách nebyl tento kraj tak chudý, jak 
právě v této době. V těžkých časech, kdy lidé ztratili 
důvěru ve státní úřady, hledali pomoc v církvi. Ve 
vzpomínkách jednoho zdejšího učitele čteme: „Pozice 
církve byla neotřesená. Za všechny spáchané bolesti a 
křivdy nabízela jedinou vizi – pohled do věčnosti. Lidé se 
hojně účastní procesí. Při náboženských slavnostech jsou 
plné kostely. Kázání kněží a zpovědnice jsou bohatě 
navštěvovány.“ Jedním z důvodů obliby návštěv kostelů 
byl fakt, že z nařízení salzburského arcibiskupa 
Hieronyma Colloreda byla zjednodušena a od vší 
pompéznosti oproštěna bohoslužba a při sborových 
zpěvech byla povolena němčina. Latina zůstala doménou 
klášterních kůrů. Lidé tak mohli zmírnit žal a potěšit 
duši zpěvem v jazyce, který jim byl vlastní. 

Tolik tedy k historickému pozadí doby vzniku Tiché noci. 
Do této atmosféry tedy mohli Gruber a Mohr složit 
píseň, ve které všichni, kdo se cítili jakkoli ohroženi, 
mohli najít útěchu. Z jednoduchých prostředků se tak 
rodí píseň v ovzduší hlubokého klidu a naději na lepší 
budoucnost. Uvnitř neutěšené atmosféry nabízí píseň 
spásu. Kristus sám přichází jako Spasitel a toto poselství 
není určeno jen malému farnímu společenství, které se o 
Štědrém dnu roku 1818 účastnilo půlnoční mše v 
Oberndorfu, ale všem lidem celého světa. 

Chvíli se zastavme i u autorů písně a u jejich životních 
osudů. Nejprve farář Josef Mohr. Kromě textu naší písně 
se od Mohra dochovala jen jedna báseň a jedna 
veršovaná modlitba. Nic víc. Stačilo však málo, aby se 
Mohr proslavil po celém světě. Narodil se ve velmi 
chudých poměrech 11. prosince 1792 jako druhé 
nemanželské dítě v Salzburgu. Jeho matka Anna 
Schoiberin pracovala jako pletařka (pletla a prodávala 
svetry). Žila sama s matkou a jedním vlastním a jedním 
adoptovaným dítětem. Po Josefovi se narodili ještě další 
dvě děti, každé s jiným mužem. ravokárným pohledem 
oné těžké doby a nepodrobíme ji odsouzení pro 
lehkovážnost nebo nedostatek citu pro mravy a rodinu. 
Napoleonské války natolik ochudili salzburské 
obyvatele, že snad polovina z nich nevlastnila žádný 
majetek. Jen asi 30 procent obyvatel žilo v řádně 
uzavřeném manželství. Aby se zamezilo dalšímu šíření 
bídy, byl vydán úřední zákaz uzavírání sňatků. Chudý 
člověk prý si nemůže založit rodinu a vychovávat děti, 
tolik mylný předpoklad státních úředníků… Lidé se tedy 
neženili a nevdávali a děti se rodily dál, ovšem jako 
nemanželské… Právě to byl případ Anny Schoiberin, 
která při narození svého čtvrtého syna do protokolu o 
narození musela napsat: „Toto je můj čtvrtý prohřešek.“ 
Chlapec dostal při křtu jméno Josef a příjmení Mohr po 
zběhlém vojákovi, kterého nikdy v životě jako otce 
nepoznal. A kdo stál jako kmotr u křtitelnice?

Salzburský kat… Byl to zvyk doby, že lidé tohoto 
povolání byli často kmotry nemanželských dětí, aby 
alespoň částečně vylepšili nevalnou reputaci svého 
povolání… Nemanželské děti to však měly v životě těžké. 
Prakticky neměly šanci vystudovat. Kdo ví, kde by v 
životě Josef skončil, kdyby si jej nevšiml salzburský 
dómský vikář Johann Nepomuk Hiernle. Když jako 
sedmiletý dělal Josef zkoušky v základní, předpřípravné 
třídě pro studium na akademickém gymnáziu, byl jedním 
z nejlepších… Proto se ho Hiernle ujal a celé studium mu 
financoval. Josef mu to odplácel zpěvem a hrou na 
housle ve sboru univerzitního kostela a v kostele 
benediktinského kláštera v Salzburgu. Na gymnáziu 
patřil mezi premianty a chvála se leckde mísí s kritikou 
jeho „mladické nerozvážnosti a rozpustilosti.“ Josef, 
veselý, kamarádský a šikovný chlapec, si totiž občas z 
někoho vystřelil… Směs obdivu a hany ho ostatně 
provázela po celý další život. Kvůli nemanželskému 
původu mohl studovat jen teologii a tak její studium v 
osudném roce 1815 ukončil a byl vysvěcen na kněze. Své 
působení začal v zapadlé farnosti Mariapfarr asi 100 km 
jižně od Salzburgu. Zde snad v roce 1816 napsal i text 
slavné koledy.  

Jako tzv. pomocný kněz (v církevní hierarchii té doby 
nejnižší stupeň) brzy srostl s obyčejnými lidmi, což bylo 
trnem v oku jeho nadřízených. Josef žil v prostém domku 
a s lidmi se setkával v hospodě, chodil na divadelní 
představení loďařů a zpíval s nimi. To samozřejmě 
vzbuzovalo závist výše postavených kolegů, kteří se jej 
snažili všemožně očernit. A tak putoval od farnosti k 
farnosti… Až v roce 1837, ve 45 letech, byl jmenován 
kaplanem ve Wagrainu u St. Johann in Pongau (dnes 
známé lyžařské centrum). Zde – jako mimořádně 
sociálně vnímavý – v prostředí chudoby a bídy 
vybudoval s pomocí dobrovolníků školu, kde před svou 
smrtí vyučoval na 170 dětí… Ve Wagrainu i v roce 1848 
zemřel v takové chudobě, že museli prodat i jeho osobní 
věci a kytaru, na které kdysi poprvé hrál „Tichou noc“, 
aby jej vůbec mohli pohřbít… 

Ani autor melodie Franz Xaver Gruber neměl na růžích 
ustláno. Narodil se 25. listopadu 1787 jako páté ze šesti 
dětí v osadě Steinpointsölde u Hochbergu severně od

Autograf Tiché noci od Josefa Mohra (1820/5)
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Salzburgu. Jeho rodiče Josef a Anna zde pracovali jako 
tkalci. Měli jen velmi skromné živobytí. Podobně jako u 
Mohra i Gruber potřeboval „sponzora“. Franzův hudební 
talent objevil jeho učitel Andreas Peterlechner, který jej 
začal učit hrát na varhany. Otec Gruber však trval na 
tom, že se syn alespoň do 18 let věku musí živit jako 
tkadlec. Zachovala se však legenda o otcově obratu. 
Jednoho dne prý učitel Peterlechner onemocněl. Bylo 
potřeba jej zastoupit i u varhan na kostelním kůru a 
tehdy prý za nástroj zasedl dvanáctiletý Franz. Ze všech 
překvapených byl nejvíce užaslý a hrdý právě Franzův 
otec. Prozíravý a dobrý učitel zprostředkoval Franzovi 
další studium hry na varhany a připravil ho na učitelské 
zkoušky, které v roce 1806 úspěšně absolvoval. Získal 
místo učitele a varhaníka v nedalekém Arnsdorfu a 
oženil se jako dvacetiletý s tehdy o 13 let straší 
d v o j n á s o b n o u v d o v o u M a r i í E l i s a b e t h o u 
Engelsbergerovou. Vyženil s ní dvě děti a měli ještě dvě 
děti vlastní. V Arnsdorfu působil dvacet let jako varhaník 
a učitel. A byl velmi úspěšný. Protokol o úřední kontrole 
školy z roku 1821 zmiňuje školu v Arnsdorfu jako 
„nejlepší ze všech.“ Tehdy také zkomponoval mnoho 
hudebních děl, mimo jiné i „Tichou noc“, kterou napsal 
pro kostel v nedalekém Oberndorfu, kde působil jako 
výpomocný varhaník. Klíčový byl rok 1820, kdy 
mariánský kostel v Arnsdorfu slavil své 300. výročí a 
během oslav zazněla i jedna z Gruberových mší. Z 
neznámého varhaníka se pomalu stával uznávaný 
hudební skladatel.  

Gruberovo první manželství ukončila smrt Marie 
Elisabethy. Nebylo jí ještě ani 50 let. Gruber žil nějaký 
čas s dětmi sám a pak se oženil podruhé s o dvacet let 
mladší Marií Breitfuß. Spolu měli deset dětí. Po Mariině 
smrti se Franz oženil potřetí se starší ženou Katharinou 
Wimmer. Toto manželství zůstalo bezdětné. Z dvanácti 
Gruberových dětí přežily jen čtyři… 

Vraťme se však k „Tiché noci“, která Gruberovo jméno 
proslavila více než jeho asi 90 dochovaných skladeb. 
Poté, co poprvé zazněla v kostele sv. Mikuláše v 
Oberndorfu, nastalo kolem ní ticho. Je možné že ji 

příležitostně Gruber i Mohr hráli na svých působištích. V 
každém případě však píseň nikoho z vlivných nezaujala 
natolik, aby se stala slavnou. K jejímu šíření přispěly jiné 
okolnosti. V roce 1821 opravoval varhany v Oberndorfu 
varhaník z městečka Zillerthalu, Carl Mauracher. Při 
práci na varhanách objevil noty této písně. Tak jej 
zaujala, že vzal noty s sebou domů a dal je místnímu 
varhaníkovi. Tomu se zalíbila a nadšeně ji šířil dál. 
Dostala se do rukou několika muzikálních rodin 
(Rainerovi, Strasserovi ad.), které vyráběly rukavice. Při 
prodeji po Rakousku, Německu a jiných zemích zpívali 
tito zpěváci tyrolské lidové písně a do repertoáru zařadili 
i naši koledu. V roce 1831 je píseň poprvé zmíněna 
„mediálně“ v Leipziger Tagesblatt (Lipský deník), který 
informuje o vystoupení pěvecké rodiny Strasser a krásné 
„tyrolské“ koledě „Stille Nacht“. O rok později navštívili 
Strasserovi Lipsko znovu a tytéž noviny psaly: „Kéž by se 
sourozenci Strasserovi cítili v co nejlepší kondici, aby se jim 
znovu v této předvánoční době co nejlépe povedlo zazpívat 
překrásnou koledu Tichá noc.“ A co bylo dál? Tichá noc se 
šířila jako lavina. V roce 1838 se už nachází v oficiálním 
lipském zpěvníku a v roce 1843 se stává pevnou součástí 
německého hudebního fondu. Píseň se šířila jak u 
katolíků, tak u protestantů. V roce 1839 ji pěvecká rodina 
Rainerů zpívala na svém čtyřletém turné po Spojených 
státech; poprvé to bylo v New Yorku v Trinity church na 
Wall Street. O několik let později ji už najdeme ve 
zpěvnících různých amerických církví (1840 baptisté, 
1849 metodisté ad.). Misionáři všech církví ji přináší i do 
dalších krajin světa. Kdy se Tichá noc dostala do Čech a 
na Moravu, přesně nevíme. Neznáme ani autora 
překladu. Mnoho let trvalo, než se jako autoři písně 
začali znovu uvádět Josef Mohr a Franz Xaver Gruber. Do 
té doby byla považována za typickou tyrolskou lidovou 
vánoční píseň, ba co víc, někteří ji považovali za dílo 
bratra Josefa Haydna, Johanna Michaela Haydna. V roce 
1854 se královská dvorní kapela v Berlíně informovala v 
Salzburgu na možné autorství písně a okolnosti jejího 
vzniku. V té době byl syn Franze Grubera Felix členem 
salzburského pěveckého sboru. Vše samozřejmě věděl, 
informoval otce a ten napsal do Berlína dopis, ve kterém 
informuje o vzniku Tiché noci: „Bylo to 24. prosince roku 
1818, když pomocný kněz Josef Mohr v nově vytvořené 
farnosti sv. Mikuláše v Oberndorfu předal tamnímu 
zástupci varhaníka Franzi Xaveru Gruberovi, který byl toho 
času také učitelem v Arnsdorfu, báseň s prosbou o napsání 
příhodné melodie pro dva hlasy, sbor a kytaru. Posledně 
jmenovaný předal ještě téhož večera hudebně nadanému 
duchovnímu dle jeho přání kompozici, která téže svaté noci 
za všeobecného aplausu byla zpívána…“ (Hallein, 30. 
prosince 1854). Z jiných Gruberových textů se 
dozvídáme, že sbor zpíval refrén, Gruber bas a Mohr 
tenor za doprovodu své kytary. 

V průběhu následujících let došlo ještě sem a tam k 
diskuzím o autorství této koledy. Dnes však už žádný 
seriózní kritik nepochybuje o autorství Mohra a Grubera. 
V průběhu let byla píseň mnohokrát manipulovaná 
politickými událostmi, jak se tomu i dnes žel často děje. 
Ale tak je tomu s každým lidským „výtvorem“ – někomu 
se hodí, jinému zase ne…

Portrét Franze Xavera Grubera
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V roce 1829 odešel Gruber z Arnsdorfu do nedalekého 
Berndorfu, kde učil 130 dětí a hrál na varhany. O několik 
let později se jako varhaník a sbormistr dostal do 
Halleinu, kde působil až do smrti v roce 1863. Pohřben 
byl naproti kostelu, ve kterém hrával a zároveň před 
domem, kde bydlel. Kromě talentu pro hudbu rád kreslil. 

Tolik o osudech slavné koledy a jejich tvůrců. Nebyly to 
jednoduché časy, ani zdánlivě prosté životy. Směsice 
barev, tónů a vůní je spojena s oněmi jmény Mohr, 
Gruber a Tichá noc. Píseň, která vytryskla z potřeby toho 
nejkrásnějšího dne v roce vznikla jako projev společné 
lásky Mohra a Grubera k hudbě, jako projev vzájemného 
přátelství, lásky k prostým lidem a hluboké niterné víry. 
Navíc vznikla v přetěžké době, kdy duše strastmi 
soužených lidí potřebovaly potěšit, pohladit a povzbudit. 
A to se výborně povedlo. 

Co říct na závěr? Kostelík sv. Mikuláše v Oberndorfu – 
místo, kde Tichá noc „spatřila světlo světa“, už nestojí. 
Stal se obětí stálých povodní a v letech 1903-1906 byl 
zbořen. Ale Tichá noc tu, chvála Bohu zůstala… A až ji 
letos o Vánocích zaslechnete, vzpomeňte si na její osud, 
na její tvůrce i celé generace posluchačů, které chytla za 
srdce. A nechte se i Vy potěšit, pohladit a povzbudit. 
Vždyť časy nejsou jednoduché… 

A ještě Tichá noc v přebásnění Václava Renče: 

Tichá noc, svatá noc. 

V spánku svém 

dýchá zem, 

půlnoc odbila, 

město šlo spát, 

zdřímli dávno 

i pastýři stád, 

jen Boží láska, 

ta bdí.  

Tichá noc, svatá noc, 

náhle v ní jásot zní, 

vstávej, lide můj, 

tmu z očí střes, 

v městě Betlémě 

Bůh zrozen dnes, 

z lásky se 

člověkem stal. 

Tichá noc, svatá noc, 

stín a mráz vůkol nás, 

v hloubi srdce však 

Gloria zní, 

dík, že hříšník 

se s důvěrou smí 

u svaté rodiny 

hřát. 

Krásné vánoční svátky všem!  

     Petr Eckl 

(obrázky převzaty s www.wikipedia.org)

Hrob F. X. Grubera před jeho domem v Halleinu

Kaple Tiché noci (Stille-Nacht-Kapelle) v Oberndorfu,  
připomínající tuto koledu a její autory
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ZE ŠKOLNÍCH LAVIC

A Vánoce jsou opět za dveřmi! 
V minulém zpravodaji jsem psala o tom, jak jsme se 

všichni těšili na klasickou výuku. Moc dlouho se nám to 
nepovedlo. Na plavání jsme stačili jet pouze 4x, než se 
zavřel plavecký bazén. 14. října se nám zavřela i škola. 
Ještě, že alespoň ve školce provoz dál pokračoval bez 
omezení i když bez dalších akcí. Po měsíci distanční výuky, 
která obzvlášť pro prvňáčky, kteří se ve školních lavicích 
teprve zabydlovali, byla náročná. Musím ale říci, a v těchto 
místech moc poděkovat všem žákům a také jejich rodičům, 
že i tento náročný úkol zvládli na jedničku.  18. listopadu 
se vrátili do školy žáci 1., 2. a 3. ročníku a 30. listopadu se 
vrátili i čtvrťáci a páťáci. A protože se všichni opravdu 
snažili, učivo už zvládáme podle plánu. Navíc, paradoxně, 
v období distanční výuky se podařilo našim páťákům 
získat 2. místo v celostátní soutěži v anglickém jazyce 
WocaBee, kam se probojovali jako vítězové okresu a kraje. 
Celá zpráva je na školním webu. Moc jim děkujeme za 
reprezentaci naší školy. Poděkování patří také paní 
učitelce Černé, která s nimi tuto soutěž začala již při jarní 
distanční výuce a paní učitelce Heikenwälderové, která v 
soutěži pokračuje i v tomto školním roce. Děkujeme a 
gratulujeme!!! 

Bohužel všechny plánované školní i mimoškolní  
akce včetně  tradiční  vánoční   dílničky  a besídky  pro 
rodiče   se letos neuskuteční. Mikulášskou nadílku jsme 
přece jenom zvládli. Trošku jinak než obvykle, v 
oddělených třídách, ale Mikuláš, anděl a čert nás 
navštívili, trošku postrašili některé zlobivce a slíbili, že 
za rok se přijdou opět podívat, zda se polepšili.  Potom 
už si při čertovské pohádce všichni nazdobili své 
perníčky každý ve své třídě. Chystáme se i na malou 
školní besídku, kde si rozdělíme dárečky a rozloučíme se           
se starým rokem. 

I můj příspěvek je tentokrát trochu kratší. Uvidíme, 
co nám přinesou další dny a týdny. Největším dárkem, 
který si asi budeme přát úplně všichni společně k 
letošním Vánocům bude, aby se zase co nejdříve vrátilo 
vše do těch správných kolejí. Prožít Vánoce v kruhu 
svých nejbližších v klidu, v pohodě a ve zdraví, bez 
každodenních , ne moc optimistických zpráv.   

A až zazvoní zvoneček a rozsvítí se stromeček, 
zahoďte všechny starosti alespoň na chvíli pokud to 
jenom trošku půjde. A v novém roce 2021 ať nás čeká 
jenom dobro a hlavně pevné zdraví! 

Na shledanou v pokud možno lepším roce 2021!  

Květoslava Bílová

Mikuláš ve škole a školce
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Moje vánoce
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Den dětí SDH
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Milí přátelé, 

dlouho jsme Vás neinformovali o naší činnosti sboru 
dobrovolných hasičů. Rok 2020 v našem spolkovém 
životě začal opět plesem, který proběhl 10. ledna za 
doprovodu DH Zlaťanka. Skvěle jsme se pobavili, 
zatancovali a těšili se na tombolu, která jako již tradičně 
byla bohatá. Poslední pátek měsíce ledna jsme se 
zúčastnili v Loděnicích výroční schůze našeho okrsku č. 
16, do kterého společně s námi spadají Bohutice, 
Branišovice, Olbramovice, Loděnice a Vedrovice. Po 
plesové sezoně jsme zahájili tréninky s mladými hasiči v 
kulturním domě, kteří pilovali dovednosti a kondičku. 
Během volných chvil měsíce ledna a února jsme 
pracovali na opravě cisternové automobilové stříkačky 
CAS 25 RTHP Š706, kterou jsme získali díky dobrým 
kontaktům od obce Chvalčov převodem. Bylo potřeba 
opravit motor, elektroinstalaci, doplnit světelné 
výstražné zařízení, vyklepat, vytmelit a nalakovat 
karoserii, vyměnit rozbité regály a úchyty na vybavení. 
Bylo toho hodně, co se muselo udělat, ale odměnou nám 
bylo schválení technického stavu a vybavení CAS u HZS 
a zařazení do výjezdu. 

Dne 27.2.2020 jsme se společně s dalšími sportovními 
organizacemi navštívili Roadshow Národní sportovní 
agentury v hale Masarykovy univerzity v Brně. 
Týdenního školení „VELITEL“ u HZS v Tišnově se 
koncem února zúčastnili Radek Podhrázký a Jan Čap. 
Kluci celý kurz makali na zdokonalování dovedností a 
znalostí v řízení zásahu apod. Na konci je čekaly nelehké 
testy, které  zvládli na výbornou. Školení s názvem 
„obsluha motorových pil“ pořádané také v Tišnově se na 
přelomu února a března zúčastnili Libor Minařík a Jiří 
Vodička. Tento velice náročný kurz se skládal ze dvou 
třídenních částí. Kluci ho zvládli skvěle, uspěli a odváželi 
si nejen certifikáty, ale hlavně cenné zkušenosti. 

Na začátku března jsme také zahájili práce na úpravě 
sportovního hřiště. Bohužel nám do všech plánů a 
aktivit, jak se říká, „hodil vidle“, koronavirus. Veškeré 
aktivity jsme byli nuceni na delší čas omezit. Zrušili jsme 
plánovanou akci Ukliďme Česko a sběr elektroodpadu.  V 
rámci možností, které nám následně dovolila vládní 
nařízení, jsme v dalších týdnech pokračovali v omezené 
míře na úpravách hřiště. Marek Tropp se svými 
kamarády a členy SDH začali chystat konstrukci pro 
domeček na občerstvení. Založili jsme chráničky pro 
kabeláž k časomíře, ozvučení a elektroinstalaci. Osadili 
jsme za pomoci jeřábu a Zdenka Burjana konstrukci 
domečku na patky a pokračovali v instalaci obrubníků, 
dlažby a stěn domečku. Podařila se nám dodělat střecha, 
ale práce na domečku jsme byli nuceni prozatím z 
finančních důvodů zastavit. Je třeba dokončit okna a 
dveře, elektroinstalaci, regály a další vybavení. Budeme 
doufat, že v této nelehké době seženeme další finanční 
prostředky. 

Svátek sv. Floriána jsme uctili mší za všechny hasiče J-
M. I tato mše musela proběhnout v omezeném počtu za 
přísných hygienických opatření. Dne 24. 5. 2020 se 
uskutečnilo v Kupařovicích na řece cvičení naší jednotky. 
Vyzkoušeli jsme veškerou techniku a prostředky, kterými 
naše jednotka disponuje a ověřili taktiku při zásahu. 
Vlivem dešťů a stavebních prací Na Pérkách došlo dne 
15. 6. 2020 v ranních hodinách k zaplavení bahnem 
sklepa RD. Naše jednotka mohla naostro vyzkoušet 
reálně možnosti cisterny a pomohla odstranit naplavené 
bahno za pomoci čerpadel, lopat a proudu vody. Naštěstí 
další živelné pohromy a požáry nás v obci v tomto roce 
nepotkaly.  

Vzhledem k tomu, že se v jarních měsících nemohl 
uskutečnit už téměř tradiční sběr elektroodpadu, 
rozhodli jsme se vyjít našim spoluobčanům vstříc a 
uspořádali jsme jej v sobotu 13. 6. 2020. V létě po 
uvolnění opatření začala naše družstva trénovat. 
Bohužel byla letos zrušena liga okr. Znojmo v požárním 
útoku, a to i včetně naší soutěže. Břeclavská hasičská 
liga byla omezena na 5 soutěžních kol, kterých se 
zúčastnila družstva našich mužů a dorostu. Po 
vyčerpávajících výkonech a za složité situace jsme se 
celkově umístili v obou kategoriích na skvělém 2. místě. 
Vyhlášení ligy a předání pohárů, které se mělo 
uskutečnit na podzim, neproběhlo, a tak se můžeme na 
poháry a ceny alespoň těšit, a doufat, že do jara se s 
ostatními týmy sejdeme ještě jinak, než jen na sportovní 
dráze.  

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
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Ani naši mladí hasiči v létě nezaháleli a začali pod 
vedením Slávy a Ivany Ulreichových, kterým pomáhá 
řada našich členů či rodičů, trénovat. Do svých řad 
přibrali nové tváře, radost máme především z těch 
nejmladších. Trénovat s námi začali předškoláci a školáci 
ve věku od 4 do 8 let. Všichni pilně zdokonalovali 
techniku požárních útoků či štafet a těšili se na 
rozběhnutí závodní sezony. Během prázdnin zavítala 
družstva přípravky, mladších žáku i žáků starších na 
soutěže v Hodonicích, Skalici (přípravka 2. místo), 
Hnanicích (přípravka 1., mladší žáci 1. a starší žáci 
3.místo), Únanově, Výrovicích a Chvalovicích ( přípravka 
1. místo).  Na završení prázdnin a přivítání školního roku 
jsme v sobotu 19. září připravili pro naše děti a jejich 
rodiče zábavné odpoledne „Den dětí s rodinnou“. Naši 
nejmenší předvedli nám všem, čemu se během léta na 
trénincích naučili. Rodiče si mohli tyto nelehké 
disciplíny také vyzkoušet a porovnat své výkony s dětmi. 
Také členové zásahové jednotky si na tento den 
připravili ukázku hašení hořícího auta. Pro všechny bylo 
připraveno výborné občerstvení a samozřejmě nemohlo 
chybět opékání špekáčků. Nepřímo jsme si také v tento 
den připomněli výročí 95 let od založení SDH Jezeřany.  

V dalších podzimních dnech se družstva dětí 
připravovala na branný závod - hru Plamen. Nikdo 
nemohl tušit, že soutěž ve Slupu, které se zúčastnilo za 
naše SDH v kategorii přípravky, mladší žáků a starší žáci, 
bude poslední soutěží roku. 

Vybraní členové měli možnost se zapojit do 
vzdělávacích akcí pořádaných Sdružením hasičů Čech, 
Moravy a Slezska a Českou unií sportu. Jednalo se o 
akreditovaný trenérský kurz, ve kterém byla výuka 
zahájena pouze formou online přednášek teoretické 
časti a kontrolním testem. Praktická část proběhne až v 
jarních měsících. Dále jsme přihlásili členy na školení 
„Garant vzdělávání“, které bylo vzhledem k současné 
situaci přesunuto také na jaro. Zúčastnili jsme se volební 
nkcionářů do Okresního sdružení hasičů Znojmo, kde byl 
do funkce člena kontrolní a revizní rady zvolen Radek 
Podhrázký a do funkce náměstka starosty Lukáš Badin. 
Rovněž jsme se zúčastnili krajské volební konference, 
kde jsme zvolili nové funkcionáře Krajského sdružení

hasičů JMK, schůzí Břeclavské hasičské ligy a ostatních 
rad a výborů v JMK. 

Náš sbor se v listopadu zapojil do distribuce 
respirátorů od nadace REGI BASE I. Celkem se mělo 
rozvést na 130 tisíc respirátorů pro celý Jihomoravský 
kraj, na Znojemsko jich připadlo 27 tisíc. Respirátory 
putovaly ke všem dobrovolným jednotkám požární 
ochrany JMK. Vážíme si nejen daru této nadace, ale 
především podpory a práce našich členů, jejich rodin, 
přátel, sponzorů a obce J-M. Bez této spolupráce by 
nebylo možné nic. 

Již tradičně si hasiči vzali na starost krásný úkol 
sestavení našeho betléma na návsi. V sobotu před 
druhou nedělí adventní jsme betlémskou chýši zalidnili 
komparzem kolem jesliček a stádem oveček a koz. Čtyři 
naši členové přinesli na plac i „majstrštyk“ našeho 
Tondy, asi čtvrttunového velblouda. Bohužel nám 
současná situace nedovolí se před vánočními svátky u 
betléma oficiálně setkat a stejný osud s největší 
pravděpodobností stihne i hasičský ples. Nedá se nic 
dělat, je třeba se chovat zodpovědně, ale nic nám 
nezabrání si k betlému individuálně zajít a zpříjemnit si 

tak alespoň trochu letošní Vánoce. Neztrácíme ale naději 
a pevně věříme v lepší a šťastnější budoucnost.  

I když budou letošní svátky v mnohém jiné, v jednom 
zůstanou stále stejné, a sice v poselství klidu, lásky a 
pokoje. Přejeme Vám tedy pokojné Vánoce, prožité ve 
zdraví, s Vašimi blízkými a do nastávajícího roku nejen 
zdraví fyzické, ale především duševní a hodně úspěchu v 
osobním i pracovním životě. 

Za SDH Jezeřany-Mašovice 

Lukáš Badin, starosta SDH 
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Zhodnocení motivačního systému a jeho přínosů 

Již od 1. 1. 2018 u nás v obci běží Motivační a evidenční systém třídění odpadů MESOH. Pojďme se podívat, jak se 
zavedení systému projevilo na statistice třídění odpadů. 

Do adresného pytlového sběru se během fungování systému zapojilo celkem 84 % domácností, za což jsme velice rádi a 
děkujeme za každého člověka, který svým přístupem šetří nejen životní prostředí, ale také náklady obce. Díky všem 
uvědomělým občanům se nám podařilo navýšit množství tříděného plastu postupně až nad hranici 20 kg/osoba/rok a 
množství papíru narostlo také zhruba dvojnásobně, na hranici 10 kg/osoba/rok. Ruku v ruce s lepším tříděním také 
klesla produkce směsného odpadu z popelnic (SKO) a to na hranici 101 kg/osoba/rok, čímž se naše obec již s 
předstihem chystá na přicházející zdražení poplatku za skládkování odpadů. 

Za svůj zodpovědný přístup bylo za uplynulý MESOH rok (2019-2020) rozdáno bez mála 25 000 EKO bodů, což 
znamená průměrně cca 31 EKO bodů na osobu. Nejlepší domácnost získala dokonce krásných 89 EKO bodů/osoba. A 
jak je možné takového výsledku dosáhnout? 
Důležité je mít na paměti, že nejlepší odpad je ten, který vůbec nevznikne. Proto motivační systém není závodem o to, 
mít co nejvíce tříděných odpadů, ale naopak podporuje nejvíce domácnosti, které předchází vzniku odpadu, čímž se 
chovají zodpovědně nejen k planetě, ale také šetří náklady obci, za což je možné udělit nejvyšší možnou slevu z 
poplatku za odpad. Proto je vhodné dodržovat těchto pár základních věcí: 

1. Předcházet vzniku odpadu – nakupovat méně balené věci, kupovat větší balení, neodebírat letáky, používat 
jednu nákupní tašku, nekupovat balené vody, kompostovat veškerý bioodpad apod. 

2. Efektivně třídit – Zbytek odpadu, který v domácnosti vyprodukuji, poctivě a efektivně vytřídit. To znamená pytel/
popelnici s plastem zcela naplnit (průměrná hmotnost pytle s plasty by měla být cca 3,5 kg a s papírem cca 7 kg) a 
ke svozu přistavit pouze zcela naplněný. 

3. Nesvážet vzduch – Po vytřídění plastu, papíru, skla, plechovek apod. a především také bioodpadu popelnice zejí 
prázdnotou. Proto je vhodné popelnici ke svozu přistavit méně často a pouze zcela naplněnou – klidně 1x za dva 
měsíce či méně. A co zápach? Pokud v popelnici není bioodpad, který do ní nepatří, nezbývá nic, co by mohlo v 
popelnici zapáchat.  

4. Vyplnit odpadový dotazník – Pokud nemáte vyplněný odpadový dotazník, je nejvyšší čas. Dotazník obsahuje pár 
jednoduchých otázek ohledně třídění odpadů. Pokud tedy kompostujete odpad, snižujete jeho produkci apod., 
efektivně plníte popelnice a pytle, můžete tyto informace uložit do dotazníku a získat tak mnohem více EKO bodů. 
Odpadový dotazník stačí vyplnit jednou a je platný po celou dobu motivačního systému, navíc vám jeho vyplnění 
nezabere více než 3 minuty. Dotazník naleznete ve svém odpadovém účtu nebo Vám s jeho vyplněním pomůžeme 
na obecním úřadě. 

Děkujeme každému, kdo třídí a předchází vzniku odpadu!

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ

Místní poplatek TKO  (OZV č. 2/2020) 
Sazba poplatku se činí 530 Kč. Úleva se poskytuje fyzickým osobám, které dosáhly v příslušném kalendářním roce věk 
70 let a více ve výši 130 Kč, poplatníkům, kteří se zapojili do MESOH - hodnota jednoho EKO bodu stanoví na 6 Kč. 
Maximální možná úleva činí 80 % výše stanoveného poplatku. 

Úhrada poplatků 
Poplatky jsou splatné nejpozději do konce května příslušného kalendářního roku. Na OÚ můžete poplatky uhradit od 
března 2021 (po zavedení výše slev do účtů jednotlivých poplatníků), v úřední dny pondělí a středa od 8.00 do 17.00 
hodin nebo převodem na účet Obce J-M č.ú. 1582194339/0800, variabilní symbol = číslo popisné rodinného domu. 
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Zadejte nebo vložte textSTROMOŘADÍ NA VÝHONĚ CHARITA

Děkujeme za váš příspěvek, který byl 
vybrán ve vaší obci Jezeřany-Maršovice 

dne 8. října 2020  
ve výši 

10 880 Kč 
Velké poděkování všem

Tři králové přijdou ve dnech 1. - 24. ledna 2021 i v naší 
obci. 

S ohledem na ochranu zdraví je možné, že přijdou 
fyzicky  a možná jenom online. 

Budeme Vás včas informovat.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
(OD 01.10.2020 DO 31.12.2020) 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

50 let Renata Vodičková 
Miloslav Vodička 
Petr Bednář 
Blanka Geyerová 

55 let Antonín Slavík 
Jaroslava Blažková 

60 let Jan Hájek 
Karel Badin 
Pavel Kárník 

65 let Jan Schoř 
Marie Ruibarová 

70 let Jan Buchmayer 
František Novotný 
Jan Geyer 
Miroslava Vlasáková 

80 let František Čáp 
Božena Troppová 
Marie Šlesová 

Všem jubilantům přejeme všechno nejlepší 
a hlavně pevné zdraví do dalších let. 

NAROZENÉ DĚTI 
Albert Šles 
Viktor Chupík 
Eliška Kristová 

Blahopřejeme rodičům k narození jejich dítěte 
a srdečně je vítáme do života v naší obci. 

ÚMRTÍ 
Lubomír Čáp 
Pavel Tropp 
Božena Svobodová 
Libuše Čápová 
Miroslav Pelikán 

Všem pozůstalým vyslovujeme hlubokou soustrast. 

POHYB OBYVATELSTVA 
Přistěhovaní: 1   Odstěhovaní: 1 
Narození: 3     Zemřelí: 5 

K 31.12.2020 mají Jezeřany-Maršovice 784 obyvatel 
Jezeřany: 480, Maršovice: 304 
Muži: 392, Ženy : 392

ARCHIV

Přehled vánočních bohoslužeb 
 ve farnosti Loděnice  

čtvrtek 24. prosince 2020 – Štědrý den 
mše sv. v JM, 16. hod. 

půlnoční mše svatá v Loděnicích, 22 hod. 

pátek 25. prosince 2020 – Boží hod vánoční 
mše sv. v JM, 9.15 hod. 

mše svatá v Loděnicích, 10.45 hod. 

sobota 26. prosince 2020 – svátek sv. Štěpána 
mše sv. v JM, 9.15 hod. 

poutní mše svatá v Malešovicích, 10.45 hod. 

neděle 27. prosince 2020 – svátek sv. Rodiny – 
Ježíše, Marie a Josefa 

mše sv. s žehnáním vín v JM, 9.15 hod. 
mše svatá v Loděnicích, 10.45 hod. 

čtvrtek 31. prosince 2020 – sv. Silvestr 
mše na poděkování na konci roku v JM, 17 hod. 

pátek 1. ledna 2021 – Slavnost Matky Boží Panny 
Marie 

mše sv. v JM, 9.15 hod. 
mše svatá v Loděnicích, 10.45 hod. 

sobota 2. ledna 2021 – první sobota 
mše sv. v JM, 8 hod. 

neděle 3. ledna 2021 
mše sv. v JM, 9.15 hod. 

mše svatá v Loděnicích, 10.45 hod. 

středa 6. ledna 2021 – Slavnost Zjevení Páně 
mše sv. s žehnáním vody, křídy, zlata a kadidla bude 

upřesněna 

neděle 10. ledna 2021 – Svátek Křtu Páně 
mše sv. v JM, 9.15 hod. 

Veškeré bohoslužby se řídí protiepidemickými 
nařízeními vlády ČR, o kterých budete informováni na 

kostelní nástěnce a webových stránkách obce.
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